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kolesarsko društvo
savaprojeht krško

V V

Splača se
varčevati!

Doba Najnižji znesek Obrestna
varčevanja mesečnega pologa mera

Obročno 12mesecev 7.500 SIT TOM+ 2,50%
varčevanje

Premijsko od 24 do 60 4.000 SIT od TOM+ 3,48%
varčevanje* mesecev do TOM + 4,00 %

Doba Najnižji znesek Obrestna
varčevanja depozita mera

Tolarski depozit 12 mesecev 80.000 SIT od TOM+ 2,92%
spremijo* do TOM + 3,00%

Tolarski depozit 12 mesecev 80.000 SIT odV + 2,82%
z valutno klavzulo* do V + 2,90 %

* Banka vodi depozit v nemških markah po srednjem tečaju Banke Slovenije.

DOLENJSKA
BANKA

Banka, kjer ne boste o s t a l i pred z a p r t i m i v r a t i l

POSAVSKI PLE.SNI KLUB K R S K O

vabi v

- sekcijo za športni pies
- sekcijo za show dance

in step
- sekcijo za športno aerobiko
- aerobiko za vsakogar
- sekcijo za najmlajše

(plesni vrtec za otroke
od 4. do 7. leta)

- sekcijo za mladino
in odrasle
(plesni tečaji po svetovnem
plesnem programu)

INFORMACIJE
IN VPIS:

vsak dan v pisarni kluba -
C 4. julija 38/a, Krško
ali po telefonu:
22-269, 22-694,
041-663-058

SPEEDWAY FAN KLUB
GERY

C. 4. julija 38 a, 8270 KRŠKO

Tel. in fax.: 0608/22-269,

22-469,22-210

GSM: 041/663-058

Speedway fan klub Gery Krško

se zahvaljuje vsem sponzorjem,

ki so že prispevali finančna

in druga sredstva našemu vozniku

v letošnji sezoni.

To so:

- N I D O inieniring, Krško

- Avtodom Senovo

- Krasniči Agim, Drnovo

- Gradbeništvo Kozmus, Bianca

- Kamnoseštvo Arh, Leskovec

- SvečarstvoTuršič, Drnovo - Jj.

• M i r t t o u r s Bianca \

- Frizerski salon Turšič Marija, *
Leskovec

• Bar Arh Veliki Podlog ;
- Okrepčevalnica Tanja Leskovec *
-Trgovina Evropa Krško
- Butik Ana, Klinec Mirjana, Krško •
-Trgovina Duiak,Cerklje ob Krki.
- Okrepčevalnica Taverna, Krško
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RADIO
SEVNICA

96,7Mhzin 105,3 Mhz
NHM 14, 8290 Sevnica

tel.:0608/41-004,
41-3 15, fax: 41-004

Če bi prva brežiška "učilna zidana" stala ob glavni, najbolj prometni ulici, bi ji najbrž pisali
drugačno usodo... Prav gotovo bi jo bili lastniki že zdavnaj adaptirali, saj bi lahko ponudili, glede
na to, da zanjo niso odšteli le drobiža in glede na lokacijo, profitno gostoljubje različnim najem-
nikom. Ker v razpadajočem stanju ogroža okolico, je medobčinski inšpektorat izdal odločbo, da
jo mora lastnik "popraviti". Lastniku zgradbe ni uspelo prodati, saj so bržkone vsi (tako kot on)
ugotovili, da bi bilo treba v stavbo preveč vložiti, občina pa za tovrstne investicije nima denarja
v občinskem proračunu. Stavba je tudi pod spomeniškim varstvom, ki ne pusti spreminjanja,
primakne pa tudi nič.Torej, spet nič.Samo še ena zgodba, ki polni časopisne stolpce...?

IX VSEBINE I 7 . ŠTEVILKE
str. 5 - Pogovor s Simono Rožman Strnad

str. 7 - Posavje v očeh predsednika države

str. 10 - V Gradnjah podpis Gradnje

str. 11 - Stavka v podjetju IN0 Krška vas

str. 17 - Z zdravstveno kartico v lekarne

str. 22 - Posavski alpinist! na Himalajo

str. 26 - Program knjižnega sejma v Krškem

/**\1 POSAVSKI » T 7ObzoriiiK najbolj domač!
CASOPIS
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MOZAIK ObzorniK
Akcija Posavskega obzomika v letu 1999

OSEBNOST POSAVJA

Dr. Vanda Kostevc Zorko iz Brežic je po treh mesecih na vrhu
lestvice Osebnosti Posavja - Novo ime na lestvici Dušan Vodlan
- Pestra izbira kandidatov, a zelo malo gospodarstvenikov
Za tiste, ki še ne vedo, naj po-
vemo, da v rubriki Osebnost Po-
savja 1999 izbiramo žensko ali
moškega, ki večino časa živi in
dela na podrocju Posavja in na
svojem področju dosega nad-
povprečne rezultate. V kolikor
je s svojo aktivnostjo, delom in
uspehi pripomogla k afirmaciji
regije oziroma našega dela dr-
žave, je ta oseba toliko bolj pri-
merna, da jo predlagate na našo
lestvico.

Glasujete lahko seveda le z ori-
ginalnimi glasovnicami, ki jih
izrežete iz tekoče številke Po-
savskega obzornika, pošiljate
pa jih lahko do objave nove z
naslednjo zaporedno številko.
Vsakič lahko glasujete le za eno

osebo, vendar imate možnost
predlagati v izbor še koga, ki si
po vašem mnenju zasluži
uvrstitev med osebnosti Po-
savja. Praviloma naj bi bili us-
pehi oziroma rezultati, zaradi
katerih predlagate neko osebo
za izbor, doseženi v zadnjem
letu dni, ker pa naša akcija teče
prvič, bomo upoštevali tudi
druge predloge. Tokrat je uvr-
stitev na lestvico sedmih prvič
uspela Krčanu Dušanu Vodlanu
iz Posavskega plesnega kluba
Lukec, na nove glasove pa bo
moral počakati Branko Kelemi-
na, poslanec v državnem zboru,
ki stanuje na Blanci.

Izpolnjene glasovnice in nove
predloge nam pošiljajte na na-

slov Posavski obzornik,
p.p.288, 8270 KRŠKO

ObzorniK
Naročam 12 števtlfe .--ki obzoraik p o riui- •<.tusi
ccni 1920.00 SIT, •, ,m <2ö% popust.

izTod(ov) posiijaite ma naslov:

ulica it.

pošta

Datum: Podpis

-20%

QUSQYMGA ŠT 4 . (Ill l iQii ¥MmIÄ Wß

glasn]em za:

moj naslov:

MOVI
PREDLOGI

riovi ppedloqi za Osebnost Posavja
1999 (ppispeli v upeaniitvo do
vUjučno 12. appila 1999):

KARMEM MOlAM,novinarl<a
in vcxjitpljica na H'i'liu YJnzice

ROMAM KUMP.pohcist \,
r\rsl<psjsi

IVAM RIMC,oUnil< iz KrSteqa

GERHARD LEK^E,voznii<
speeawaija \i i\r^Kpqa

RADIO
SEVNICA

96,7Mhzin 105,3 Mhz
NHM 14,8290 Sevnica

tel.:0608/4l-004,
41-315, fax: 41-004

OSEBNOSTI
po trenutnem
vrstnem redu:

dr. Vanda
Kostevc-
Zorko
(zdravstvo)

Majda
Arh

(zabavna
glasba)

Drago
Gradišek

(glasba)

Goran
Šalamon
(glasba,
film)

Dušan
Vodlan
(pies)

Zdravko
Mastnak

(gospodarstvo)

Izak
Šantej
(speedway)
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ObzorniK PÖGÖVÖRI

Simona Rožman Strnad

ZBOROVSTVO
ME JE
ZASVOJILO
Čeprav so časi proslav in drugih množičnih prireditev minili, si v naših
krajih težko zamislimo kulturni program ali slovesnost brez nastopa
pevskega zbora. Zborovskb petje je v Sloveniji svojevrsten fenomen, saj
najbrž nikjer na svetu na tako majhnem prostoru ne bi bilo mogoče
najti tolikšnega števila in tudi tako kvalitetnih zborov. Predvsem Ijubi-
teljski zbori imajo povečini že dolgo tradicijo, do večjih sprememb v
njih pa prihaja le ob odhodu ali zamenjavi zborovodij. Njihovi repertoarji
so si pogosto precej podobni, a kljub temu so pomembni za kulturno
življenje v okolju in kot oblika druženja ter aktivnega preiivljanja pros-
tega časa mnogih ljudi različnih generacij. Do nastanka povsem novih
skupin pride vendarle bolj poredko. Začetek delovanja mešanega pevs-
kega zbora Viva iz Brežic je pomenil svojevrstno osveiitev za posavsko
zborovsko petje in hkrati povečal zanimanje za to glasbeno zvrst.To se
je zgodilo predvsem po zaslugi mlade brežiške glasbenice in dirigentke
Simone Rožman Strnad.

Simona je v Brežicah končala osnovno šolo,
gimnazijo in v tamkajšnji glasbeni soli deset
let klavirja. Veselje do petja izhaja tudi iz
družine, saj njen oče poje v zboru že okoli
35 let in je velik ljubitelj petja. Tudi ona je
pela že v osnovni soli in kasneje v
gimnazijskem dekliškem zboru, v katerega
se je vkljuäla skupaj s prijateljicami iz raz-
reda. Že v prvem letniku gimnazije jo je
njena prva uäteljica iz glasbene sole £//-
zabeta Križanič povabila v KUD Brežice,
kjerje prepevala skupaj s precej starejšimi
pevci, a so se, kot pravi, kar dobro razumeli.

Na Pedagoški fakulteti v Mariboruje vpisala
glasbeno pedagogiko in se hkrati tudi vklju-
čila v tamkajšnji mešani pevski zbor.Tri leta
je sodelovala z zborom Carmina Slovenica,
ki velja za naš najboljši mladinski zbor in
žanje velike uspehe doma in po svetu. Kot
pevka in korepetitorka tega zbora si je na-
brala ogromno izkušenj, ki ji danes prav
pridejo. Leta 1992 je diplomirala iz zbo-
rovskega dirigiranja pri znanem zbo-
rovskem dirigentu Jožetu Furstu, potem pa
se je vrnila v Posavje, službovala najprej v
Sevnici, a kmalu sklenila, da bo poskusila
vnesti spremembo na brežiško zborovsko
sceno, kije bila sicer ze dotiej zelo živahna.

Kakšna je bila reakcija, ko ste se
ob tolikih obstoječih zborih v bre-
žiški občini odločili, da ustanovite
še enega?

Moram povedati, da sem dobila pod-
poro s strani KUD Brežice, posebno
pa zakoncev Križanič, ki sta takoj začu-
tila energijo, ki sem jo nosila s sabo in
sem jo bila pripravljena vložiti v nekaj
novega. Zato sta me spodbudila.da smo
začeli organizirati mlade pevke in pevce.
Na začetku smo delovali kot sekcija
društva, kmalu pa smo začutili, da smo
sposobni tudi po organizacijski plati in
bomo lažje nadaljevali sami. Ob tern je
bilo najbrž tudi nekaj neprijetnih ob-
čutkov na obeh straneh, a mi smo si
nadeli svoje ime in se registrirali kot
samostojno društvo. Upam.da ni preveč
samohvalno, če rečem, da je bila to do-
bra odločitev in da smo ie doslej nekaj
prispevali brežiški kulturi. Morda smo
celo dali spodbudo drugim zborom, s
katerimi sodelujemo na vsakoletnih
revijah in ki se prav tako vse bolj
razvijajo.

Kako pa poteka sprejemanje novih
pevcev v zbor in morda tudi slovo
od tistih, ki niso zadovoljili vaših
zahtev?

Nove člane pridobivamo z avdicijami,
ki so ponavadi v septembru, kriterij pa
se tudi nekoliko spreminja. V začetku
sem povabila vse, za katere sem vedela,
da dobro pojejo. Pokazalo se je, da lahko
človek z izkušnjami še veliko pridobi in

se razvije v dobrega pevca. Na novo po-
staviti zbor pa je res zelo težko. Ne vem,
če bi lahko kaj takega naredila še enkrat.
Takrat so v zbor dejansko prišli začet-
niki, razen treh niso imeli zborovskih
izkušenj.Vse to zliti v celoto je zelo tež-
ko, zahteva ogromno dela, upevalnih vaj
z vsakim posebej.skratka garaško in dol-
gotrajno začetno delo. Naprej je šlo la-
žje, kriterij avdicij se je spreminjal, tako
da sem letos morala prvič pdkloniti ne-
kaj deklic, a predvsem zato, ker je za-
sedba v ženskem delu že velika, širjenje
zbora pa pomeni tudi večje finančne st-
roške. Imamo pa tudi vmesne preizkuse,
da vidimo, koliko je kdo napredoval; eni
so zelo aktivni, drugi manj, nekateri pa
že sami začutijo, da niso kos zahtevam
in tempu, ki ga imamo vVivi.

Letos sem kriterij nekoliko zaostrila,
kljub temu pa še posebej vabim fante
in moške, da pridejo v zbor. Zelo bi na-
mreč potrebovali moške glasove. Vsa-
kogar rada poslušam, saj je vedno mož-
nost.da pevec kasneje veliko napreduje.
Tudi pevci, ki so od začetka v zboru, so
bili najprej zelo povprečni, a so z delom
dosegli tak napredek, da bi jih bil danes
vesel vsak zborovodja...

Viva je mlad zbor in prav zaradi
tega sposoben hitrega napredova-
nja, a vendar leta tudi njemu ne

prizanašajo...
Mislim, da imamo še precej rezerve v
starosti.Treba je vedeti, da posebno pri
fantih glas kasneje dozori, zato tudi naši
mladeniči, ki imajo zdaj 23-24 let, še
nimajo dokončno oblikovanih glasovnih
zmožnosti.V zasedbi zbora je tudi precej
kroženja.le manjše jedro je stalno.ostali
se z leti menjavajo. Delo v zboru je nam-
reč naporno in zahteva od vsakega člana
veliko odrekanj. Posebno pred nastopi
so vaje naporne, tako za dirigenta kot
tudi za pevce, ki ne smejo manjkati, ra-
zen če gre za bolezen ali službo, drugi
razlogi ne pridejo v poštev.Vaje imamo
predvsem ob petkih in sobotah, ko bi
vsak, tudi jaz, rad kam šel čez vikend, a
imamo toliko študentov, da vaja med
tednom nima smisla.Takega tempa mar-
sikdo ne zdrži. Srednješolci začnejo in
vidijo, da so preveč obremenjeni s Šolo,
kasneje gredo študirat in odnehajo, te-
žave so tudi s prevozi.saj mladi prihajajo
iz Krškega, Senovega in od drugod.Vse
to so tudi neprijetne plati, ki pa jih mo-
ramo upoštevati, če hočemo nekaj do-
seči. Zato pride včasih tudi do manjših
nezadovoljstev, češ, to je preveč, tega
ne zmoremo. Po drugi strani pa smo
lani, ko ni bilo nobenega tekmovanja,
namenoma malo popustili, a na koncu
sezone tudi ni bilo pravega zadovoljstva,
ni bilo magneta, ki bi nas vlekel, da bi
iztisnili iz sebe še več. Zato je vsa ta
razmerja težko uravnavati, vzpodbujati
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PÖGÖVÖRI ObzörniK
in doseči napredek.

Rekel bi, da ste kljub vsemu razu-
mevanju tudi precej strogi? Ali res?

To bi morali vprašati pevce.Včasih res
padem v slabo voljo. Najbolj me razjezi,
če pevca ni na vaje brez predhodnega
opravičila. Moram namreč vedeti, koga
ne bo, saj se na vajo pripravljam, ne vza-
mem samo not in letim na vaje. Zato je
vsaka minutka pomembna. Ne morem
delati, kot sem si zastavila pred vajo. Se-
veda razurrrem, da mladi ljudje radi po-
klepetajo na vajah.a ko resno delaš.mo-
ra biti disciplina. Zato jih moram včasih
opozoriti, naj dajo mir.Vmes pa seveda
najdem kakšno "finto", da jih pritegnem.
Nasploh pa so naši pevci navajeni zelo
disciplinirano delati, tudi mene kar do-
bro prenašajo (smeh.op.p.) in res veliko
zdržijo, saj vaja traja tudi po štiri ure z
enim odmorom.

Vsaka vaja se začne z ogrevanjem telesa,
s telovadbo, z razgibavanjem, kajti po-
membno je, da pripraviš celo telo, ne
samo glasilk. Pevec mora pozabiti na do-
mače in službene probleme.sprostiti te-
io in duha. Sicer pa je nadaljnji potek
vaje odvisen od tega, ali gre za ponav-
Ijanje starega gradiva ali pa se učimo
kaj novega. Po vsakem nastopu skrbno
analiziramo morebitne napake in po-
manjkljivosti, seveda ne takoj, pač pa na
prvi naslednji vaji. Cetudi smo bili z na-
stopom zadovoljni, teče beseda o tem,
kaj še lahko naredimo. Dirigent mora
najprej sam pri sebi razästiti, nato to
prenesti pevcem in tudi pevci morajo
zborovodji posredovati svoje občutke.

V vašem nastopu je čutiti mladost,
ki jo kar izžarevate, hkrati pa ohra-
njate dovolj resnosti in spoštovanja
do publike, ki vas spremlja. Od kod
toliko moči in energije?

Ta energija je verjetno nekako že v člo-
veku, a zame je bilo pomembno, da sem
bila na fakulteti v super oddelku, kjer
smo bili dobra ekipa. To ti daje veliko
energije, sproži vtebi navado in potrebo,
da hkrati jemlješ in daješ.Tudi vVivi pevci
to občutijo, marsikdo si ne zna več pred-
stavljati, da bi vikend minil brez zbora.
Mene je zborovstvo dejansko zasvojilo,
še posebej s tem, kar se zgodi z eno in
isto skladbo, ki je, na primer, določena
za izvedbo na tekmovanju. Pri vsaki in-
terpretaciji gre za isti zapis, note, skla-
datelja, a vendar je vsaka izvedba dru-
gačna, saj jo različni dirigenti različno
občutimo, vsak nastop je zato nekaj po-
sebnega. Zborovodstvo zahteva og-
romno energije, a odziv, ki ga dobiš od
pevcev in publike, je zadovoljstvo, ki si
ga je sicer težko predstavljati.

Tako zbor kot yi sami im ate dokaj
izdelano zunanjo podobo?

Že doma sem bila vzgojena tako, da mo-
ra biti človek urejen. Sama sem rada
urejena in to se prenaša naprej. Kar ne-
kaj dirigentov je, ki ne dajo veliko na
izgled, sama pač menim drugače. No,
tudi če nimaš spredaj urejene frizure,
jo moraš imeti vsaj z zadnje strani, ko
stojiš pred zborom in kažeš publiki hr-
bet.A šalo na stran. Zunanji vtis je vse-
kakor pomemben, čeprav žirije na tek-
movanju to ne zanima preveč. Pred pu-
bliko pa na ta način daješ in potrjuješ
vtis osebnosti, ki ve, kaj hoče in zmore.
Enako velja za zbor. Med nami je precej
takih, ki jim veliko pomeni celovit vtis,
pa naj gre za koncertni list, zgoščenko,
navadno pismo, vabilo ali obleko. Mladi
ljudje so k sreči polni idej, zato ni bilo
težav pri urejanju zbora in njegovega
izgleda, razen seveda, ko gre za večje
finančne izdatke, s čimer pa se srečuje
večina podobnih skupin.

Za naše razmere ste dokaj hitro
dosegli zavidljive uspehe.svoje živ-

Ijenje pa povezali z Vivo in glasbo.
Kakšne so torej perspektive zbora
in vas osebno?
Res je, da ima vsaka skupina, vsak zbor
v neki sredini svoj limit, a če se kot zbo-
rovodja razvijaš in si vedno v trendu
zborovske glasbe, lahko vnašaš nove
pristope.V zadnjih letih so se zelo spre-
menile razmere na zborovski sceni. Ce
nisi na tekočem, zbor stagnira, če pa si
"zraven", to sicer zahteva od zboro-
vodje blazno angažiranost, a skupaj z
zborom napreduje.

Tudi ostali zborovodje v naši občini so
zadnja leta zelo napredovali. Za vsa-
kogar je nujno, da čimveč posluša druge,
študira zborovsko literaturo, prinaša
nova znanja s seminarjev, nihče pa ni
popoln in brez napak. Sama večkrat po-
vabim k sodelovanju priznane slovenske
zborovodje. To je za domačega zboro-
vodjo lahko celo neprijetno, saj se pred
pevci razkrijejo tudi njegove napake. A

če jih ne priznaš in ne sprejmeš, ne
mores napredovati in ostajaš na istem
nivoju, s tem pa tudi zbor. Pevci so
namreč v večini sposobni in dovzetni
za napredek, če jim le daš takšno
m o ž n o s t
Naša želja je, da bi vedno ostali na
nekem nivoju, ki ga poskušamo
potr jevat i prav z udeležbo na
nacionalnem tekmovanju Naša pesem,
kamor odhajamo tudi letos 24. aprila.
V samem vrhu sicer ne moremo biti,
ker za to nimamo pogojev, vendar
pomeni uspeh, če si med tistimi, ki se
redno uvrščajo in lahko sodelujejo.
Sicer pa prihajajo vedno novi izzivi,
kot je nedavno vabilo na Češko, kjer
bomo nastopili kot edini zbor iz Slo-
venije na tekmovanju zborov iz os-
mih držav, pa jesenska turneja po Ka-
nadi. Za prihodnje leto že načrtujemo
uvrstitev na prvo zborovsko olimpi-

ado, ki bo v avstrijskem
Linzu. S cilji zbora so tesno
povezane tudi moje ambicije
in ker se na tem podroqu
dogaja vedno kaj novega, ni
strahu za nove izzive. Koli-
ko časa pa bom tak tempo
lahko zdržala, je drugo
vprašanje.

Še zlasti, ker v družini
pričakujete naraščaj. Ali
bo tudi potem dovolj
energije za delo z zbo-
rom, ob službi in drugih
obveznostih?

Slej ko prej pride čas, da si
ustvariš družino.Tudi v zbo-
ru sem zaznala zaskrblje-
nost. K sreči je tako, da se
born dojenčku v začetku lah-
ko popolnoma posvetila.ker
bodo takrat počitnice, po-
tem pa mi bo v pomoč mož,

ki je tudi glasbenik (Rudi Strnad, vodja
in pevec skupine KUT Gas.op.p.). Razu-
mevanje za početje drugega nama je bilo
ie doslej v pomoč in zadovoljstvo, saj
sva se skozi glasbo spoznala in oba tudi
ostajava v njej. Kljub obilici obveznosti,
ki jih prinaša, obema veliko pomeni. Po
moje je zelo narobe, če drugemu kratiš,
kar rad dela in to ne pripelje do dobrega
konca. Prepričana sem, da imam dovolj
energije, da born uspešno združevala
oboje, saj ne nameravam zanemarjati

/~\"i POSAVSKI *~TT

ObzormK
Naročite svoj

izvod
lokalnega
časopisa -
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ObZörniK AKTUALNO

POSAVJE V OČEH PREDSEDNIKA DRŽAVE
Združenje podjetnikov Posavja pri GZS Območni zbornici Posavje je 23.marca 1999 povabilo
posavske gospodarstvenike, da se udeležijo pogovora s predsednikom Republike Slovenije Mila
nom Kučanom o aktualnih vprašanjih razvoja, gospodarstva in politike. Milan Kučan, ki mu mar
sikdaj in marsikdo očita, da ni dovolj konkreten v svojih nastopih, je o našem prostoru tokrat
nanizal nekaj zelo konkretnih podatkov, ki so vse prej kot vzpodbudni in ki, sodeč po
(ne)reagiranju prisotnih, doslej niso bili dovolj prisotni v naši zavesti.

Posavje spada skupaj z Zasav
jem v regijo "industrijskega za
kona", kar pomeni, da ima pro-
blematično gospodarsko struk
turo, za katero je specifično, da
ima visoko in zastarelo tehno
logijo na sorazmeroma majh
nem prostoru. Pomembna oz.
večja podjetja v Posavju so bi-
Ia med prvimi, ki jih je zadela
zahteva po prestrukturiranju in
si zaradi tega niso opomogla.
Podjetja so brez tehnoloških
inovacij, za njih pa je potreben
kapital, ki ga praktično ni mo
goče dobiti. Zaradi tega v Posa-
vju ne moremo pričakovati, da
bodo t.a podjetja še naprej no-
silci razvoja in pobude, pač pa
je potrebno intenzivneje iskati
strateške partnerje. Seveda je
beseda tekla o VIPAP Vidmu, to-
rej strateškemu partnerju, saj
je predsednik države ta dan
obiskal tovarno in prav gotovo
z lastniki spregovoril tudi o
spremembi pogodbe, ki jo želi
doseči lastnik. In kaj meni o
tem predsednik države? Očitno
podpira spremembo pogodbe,
saj je v zvezi s tem dejal: "Če
bosta oba pogodbena partnerja
za to in mislim, da se bosta laž-
je sporazumela, če bo jasen dol-
goročen plan razvoja ali strate-
ška usmeritev papirnice. To las-
tniki pripravljajo do leta 2010,
ko naj bi bila ta perspektivajas-
na ob enako čvrstih garancijah,
kot so danes." Sicer pa pravi, da
je zanj bistvenega pomena, da

bodo delavci, ki so bili nosilci
dela v slabih in dobrih časih,
imeli delo in socialno stabilnost
še naprej.

Posavje je ena najmanjših regij
v Sloveniji, ki ima najnižji delež
delovno sposobnega prebival-
stva. Tri četrtine regije je demo-
grafsko ogrožene. Delež kmeč-
kega prebivalstva je višji kot
drugje, četrtina ljudi je zapos-
lena v kmetijstvu, nekaj manj
kot polovica v sekundarnem
sektorju. Izobrazbena struktura
je med najnižjimi v Sloveniji in
tudi število študentov na tisoč
prebivalcev je pod slovenskim
povprecjem. V strukturi delov-
nih mest je pod povprecjem de-
lež delovnih mest v podjetjih
in organizacijah, nadpovprečen
pa je vendarle delež samozapo-
slitev. Kučan je ocenil to pozi-
tivno, saj se očitno razvija po-
djetniška iniciativa, ki bi ji bilo
potrebno dati še programsko,
finančno, kadrovsko in sveto-
valno podporo. V Posavju ima-
mo nadpovprečno nezaposle
nost žensk in skoraj 30 odstot-
kov mladih si išče prvo zapo-
slitev. Rentabilnost v Posavju ni
niti polovična, profitabilnost
pa zelo majhna, ob tem, da je
naša regija ena od najbolj za
dolženih z dolgoročnimi kredi
ti. Medtem ko so slovenska pod-
jetja v gospodarstvu preko 65
odstotkov izvozno naravnana,
dosega le sevniška občina s svo-
jim gospodarstvom in indust-
rijo nekje 30 odstotkov izvoza,
krška in brežiška občina sta da
leč od tega. "Kar je utemeljeno
kot slabo, nima smisla opravi-
čevati, ampak je smiselno raz-
pravljati o tem, kako to
spremeniti," je rekel Milan Ku-
čan in se navezal na vprašanje
državne pomoči, ki jo posavska
podjetja potrebujejo, da bi re-
šila probleme. Kučan pa pri tem
dodaja, da so še vedno vpraš-
ljivi kriteriji in cilji, saj se pre-
težno ta pomoč deli po socialno
političnih merilih in za socialno
politične namene namesto iz
gospodarskih ciljev, ali, kakor

Kučan odkrito priznava, "se s
tem denarjem predvsem kupu-
je socialni mir".

Predsednik države je v nadalje-
vanju spregovoril o vstopu Slo-
venije v Evropsko unijo, ob kon-
cu enournega govora pa je dal
možnost tudi zbranim doma-
čim gospodarstvenikom, da
spregovorijo o svojih težavah
ali postavijo vprašanja. Toda
odziva ni bilo, razen direktorja
sevniškega podjetja Tanin, ki je
opozoril na prepočasen odziv
države v primerih, ko podjetje,
ki mora konkurirati s svetovni-
mi partnerji, potrebuje hitro
pomoč pri sanaciji škode, kakr
šna je nastala v Taninu ob lan
skoletnih poplavah. Prav goto-
vo se naši politiki, podjetniki
in gospodarstveniki več ali ma-
nj zavedajo črnih oblakov, ki se
zgrinjajo nad Posavjem in jim
tudi predsednik države ne bi
mogel odgovoriti, kako razjas-
niti nebo nad nami ali kako re-
šiti Posavje iz globoke gospo
darske krize. Vzporedno pa se
samo po sebi odpira vprašanje,
kako naj naša bodoča pokrajina
sploh zaživi, preživi oziroma
ali ostaja sploh možnost, da kot
takšna to postane?! (B.M.)

Po podatkih Zavoda za za-
poslovanje Območne eno-
te Sevnicaje bilo v Posavju
ob koncu nteseca Januar ja
1999 registrirano skupno
4.959 brezposelnih oseb (v
Brežicah 1.719, v Krškem
2.189 in v Sevnici 1.051
oseb). Od vseh prijavljenih
oseb je brez zaposlitve
46,4 % žensk, 18,8 % tistih
oseb, ki iščejo prvo zapos-
litev, 28,6 % oseb je starih
do 26 let, brezposelnih za-
radi stečaja podjetja je
8,0% oseb, tistih, ki iščejo
zaposlitev nad eno leto je
60,7 odstotkov, starih nad
40 let paje 43,5 odstotkov
prijavljenih oseb na Zavo-
du za zaposlovanje.

Stane Rožman, predsednik GZS
Območne zbornice Posavje, je v
uvodu o gospodarstvu v Posavju med
drugim dejal:

"V Posavju je postopek lastninjenja
zaključilo okvirno 38 podjetij, žal je
18 podjetij v stečajnem postopku, od
tega kar 10 iz kovinsko-predelovalne
industrije. Najzahtevnejüa je situacija
na področju celuloze in papirja. V
lastninjenih družbah se lastniška

struktura dokaj dinamično spreminja
v korist tujega kapitala preko nakup-
ov podjetij v stečaju in z odprodajo
deležev, ki so v lasti Slovenske raz-
vojne družbe.

V regiji Posavje v veliki meri delimo
usodo pogojev gospodarjenja ostalih
druib v slovenskem prostoru in spe-
cifično usodo tistih, ki so nekoliko
bolj na obrobju slovenskega prostora.
Soočamo se z vedno bolj zaostrenimi
pogoji gospodarjenja ob vse večjem
pomanjkanju kvalitetnega kadra in
sredstev za razvoj in nujno tehno-
loško posodabljanje. Iskanje novih tr-
gov tudi izven prostora evropske
skupnosti je vse težje, mnogokrat
ovirano s politizacijo odnosov ali z
nastankom potrebnih sporazumov na
meddržavni ravni. Vse bolj boleča ra-
na gospodarjenja podjetij v Posavju
so seveda finančne razmere. Sodeč
po podatkih, blokiranih računih in po-
botih, obveznostih ter splošni nelik-
vidnosti podjetij, je stanje takorekoč
alarmantno."
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FOSAVSKI ufRIP ObzürniK
Svet pokrajine Posavje v ustanavljanju

PRIPRAVILI BODO ZAKON
O POKRAJINI POSAVJE
V prejšnjem mandatu so vsi
trije posavski župani (Jože
Avšič, Jože Peternel in Dani
Io Siter) 24.marca 1997 spre-
jeli in podpisali statutarni
akt o ustanovitvi Sveta po
savskih občin, katerega us
tanoviteljice so občine Bre-
žice, Krško in Sevnica, v na
daljevanju pa k temu doku-
mentu podpisali tudi aneks,
s čimer se je to politično telo
preimenovalo v Svet pokra-
jine v ustanavljanju. Tokrat
so se, 15.marca, člani sveta
prvič sestali v spremenjeni
sestavi z novimi posavskimi
župani v Lesovi zidanici na
Cerini pri Čatežu.

Novi Zakon o lokalni samou-
pravi vnaša spremembe tudi v
njihove vrste in sestavo, saj so
prejšnji Svet poleg takratnih
županov sestavljali tudi pred-
sedniki občinskih svetov, kate-
rih funkcija pa je z novim za-
konom ukinjena. Torej bo po-
trebno poiskati nove člane, ti pa
naj bi bili imenovani iz vrst
vseh treh občinskih svetov, pri
čemer smo tudi slišali, da bi
nemara to funkcijo opravljali
bodoči podžupani. V bodoče
nameravajo razširiti Svet
pokrajine tudi z zunanjimi
člani občin ustanoviteljic. Že
sedaj so zunanji člani Sveta vsi
trije poslanci v Državnem
zboru, Jože Avšič, Branko Ke-
lemina in Brane Jane ter
svetnik Državnega sveta RS Bo-
jan Petan, po mnenju Jožeta
Avšiča pa bi bilo smotrno, da
se jim pridružijo tudi načelniki

vseh treh upravnih enot, saj so
tudi te vezane na delovanje po-
krajine. Po zgledu Korošcev, ki
so v proceduro že vložili Zakon
o pokrajini Koroški, naj bi to-
vrstni zakon pripravili tudi Po-
savci, seveda pa ga bodo naj-
prej morali obravnavati vsi trije
občinski sveti. Vsekakor so bili
zbrani enotnega mnenja, da se
moramo na vseh nivojih za-
vzeti za pokrajino, saj nas ne
povezujejo le zgodovinska do
gajanja, temveč tudi večji pro-
jekti, ki se izvajajo ali jih še bo-
do izvajali v našem prostoru.

Mednje vsekakor sodi izgradnja
HESS (HE na spodnji Savi), po-
ročilo Nika Galeša, vodje po-
gajalske skupine iz Posavja, pa
so kljub njegovi odsotnosti ob-
ravnavali na tej seji. V svojih
ugotovitvah Galeša navaja, da
dosedanji osnutek koncesijske
pogodbe sicer ni obravnaval Po-
savja kot lokalne skupnosti in
ne kot stranke v postopku,
predvideva pa, da bo Posavju,
na podlagi večkratnih razgovo-
rov in vztrajanja, da želi biti
priznan in enakopraven partner
koncedentu in koncesionarju v
predvideni izgradnji, verjetno
uspelo pridobiti še ta status.
Vsekakor pa bitka za HE še ni
končana, je menil Jože Avšič,
čeprav je Vlada RS že določila
besedilo koncesijske pogodbe,
saj bo le-ta morala preko pro-
računa še kaj dodati, recimo za
obnovo cestne infrastrukture.
Če ne prej, bodo občine doča-
kale svojih pet minut v pogo-
vorih s koncesionarjem in (pa-

metno) pristavile svoj lonček
takrat, ko bo potreboval loka-
cijska in druga dovoljenja za
gradnjo, ki jih bo iskal in pri-
dobival na naših občinah.

O delovanju Skiada dela Posav
je je na seji poročal Aleš Gr-
movšek, predstavil dosedanje
financiranje, porabo sredstev
po posameznih občinah in rea-
lizacijo delavnic, izpostavil pa
tudi problem financiranja tega
sklada v prihodnje, pri čemer
država prispeva 70 odstotkov
sredstev, preostalih trideset pa
bi morali poiskati v regiji.

Vladka Kežman je informirala
prisotne o poteku priprav na iz

Aleš Grmovšek

gradnjo regijske komunalne de-
ponije v KS Kapele oz. v KS Bre-
stanica. Za komunalno deponi-
jo v eni ali drugi krajevni skup-
nosti so že izdelane program-
ske zasnove, osnutki prostors-
kega plana, vendar pa mora pri-
ti še do javne razgrnitve v obeh
KS. Predvideno je, da bi bilo v
Centru za ravnanje z odpadki
zaposleno 12 ljudi. Tone Kor-
šič je govoril o Razvojnem pro-
jektu podeželja v Posavju, ki bi
ga lahko pilotsko vodili v Po-
savju in za katerega se v pri-
hodnjem letu sprosti veliko
sredstev Evropske unije. Koršič
je izpostavil pogoje za prido-
bitev sredstev in menil, v koli-
kor bi se za ta program odlo-
čili, naj bo prvi koordinator bre-
žiška občina, ki je s tem pro-
jektom trenutno najbolj sez-
nanjena. (B.M.)

DVA AMDPEJA!
MA OBZOPJU SE
TPETJI?

Krška in sevniška občina sta dobili
podžupana! Sevniški obänski svet je dal
soglasno podporo pri imenovanju na to
funkcijo Sevničanu Andreju Štriclju,
ki prihaja iz vrst stranke LDS.

Sicer ne soglasne podpore, vendar pa
dovolj glasov za izvolitev na tajnem gla-
sovanju,je dobil s strani krškega občin-
skega sveta Andrej Božič iz Kosta-
njevice, ki tudi prihaja iz stranke LDS.
Medtem, ko bo sevniški Andrej opravljal
funkcijo nepoklicno, bo krški Andrej -
poklicni podžupan.

V Brežicah na marčevski seji sploh niso
obravnavali imenovanja podžupanov, to-
do, če se brežiski župan Vladimir Deržič
ponovno ne premisli pri imenovanju
"glavnega" podžupana (od treh pod-
županov), bo to postal, seveda, če mu
bo uspelo dobiti dovolj podpore, Andrej
Vizjak. Torej, bi to bil tretji požupan
Andrej v regiji, z razliko od krškega in
sevnfškego Andreja le v tem, da ne pri-
haja iz vrst LDS, ampak SDS..
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OhZörniK GOSPODARSTVO

VIPAP VIDEM SI PRIZADEVA
SPREMENITI POGODBO
V tovarni celuloze in papirja VIPAP Videm Krško so 17. marca sklicali tiskovno konferenco, katera
naj bi bila, v smislu dobrega sodelovanju in ažurnega obveščanja javnosti, že konec novembra ali
v mesecu decembru prejšnjega leta (kakor nam je vodstvo tovarne zatrdilo na novinarski
konferenci v mesecu oktobru). Dobre štiri mesecev kasneje smo jo vendarle dočakali, ob tem pa
imeli občutek, da so jo sklicali bolj zaradi novinarskega "priganjanja in nadlegovanja" kakor zaradi
želje in interesa s strani lastnika.

Veliko in "velikih" odgovorov na vpra-
šanja, razen izkazanih poslovnih rezul-
tatov, nismo bili deležni.Vsekakor ostaja
še naprej odprto kar nekaj vprašanj, ki
jih porodijo razni namigi, nemara so to
celo ali zgolj natolcevanja, ki krožijo v
javnosti (do uses navadno prispejo izza
tovarniških vrat, mi pa naj bi jih preve-
rili),med drugim tudi to, naj bi novi last-
nik v roku dveh let opustil proizvodnjo
celuloze. In če že temu ni tako, pa je
resničen podatek, ki ga tudi v tovarni
niso zanikali, da na Ministrstvu za gos-
podarstvo že tečejo pogovori med češ-
kim lastnikom in pristojnimi o spre-
membi pogodbe, ki so jo podpisali pred
dvema letoma s prejšnjim (tudi češkim)
lastnikom. Oldrich Kettner, direktor
Vipapa pravi, da je še prezgodaj govoriti
o konkretnih spremembah, do katerih
naj bi prišlo v tem času tudi zaradi spre-
memb na tržišču in ekonomiji, konec
koncev pa naj bi bila po njegovih bese-
dah, pogodba "zaupne narave". Josef
Horak, predsednik Nadzornega sveta
nam je zatrdil, da so vse zahteve, ki izha-
jajo iz pogodbe, od ekološke sanacije,
investicij.obsega proizvodnje.do obvez-
nosti do zaposlenih, ki so jih z nakupom
prevzeli od prejšnjega lastnika, v minu-
lem letu izpolnjevali.

Sicer pa jeVIPAPVidem zaključil 15 me-
sečno poslovno leto (od 1.10. 97 do
31.12.98) z izgubo v višini 15,4 milijona
nemških mark. Izguba je, po besedah
finančne direktorice Jožice Stegne,
predvsem posledica slabe cenovne si-

tuacije na trgu celuloze in grafičnih pa-
pirjev v drugi polovici leta 98, posledica
dolgoletnega mrtvila.ki je vladalo na po-
dročju vlaganj v posodobitev tovarne
in nakup opreme, ki bi zagotavljala bo-
Ijšo kakovost, še vedno pa se čuti izguba
bivšega jugoslovanskega trga, ki se ga
ne da hitro nadomestiti z novimi in ute-
čenimi tržišči. Kljub temu so 82 od-
stotkov prodaje ustvarili z izvozom, 18
odstotkov prodaje pa izvršili na slove-
nskem tržišču. Prihodkov iz prodaje je
bilo 205,7 milijonov mark, kar je 18 mili-
jonov DEM manj, kakor so bili načrto-

vali, sicer pa so, kakor pravi Stegnetova,
povečali prodajo časopisnega papirja z
namenom, da bi ublažili cenovna trenja.
Mnenja je, da bi lahko po končani recesiji
sorazmeroma kmalu pozitivno poslo-
vali, kdaj pa to bo, je težko napovedati.

V poslovnem letu so vVipapu proizvedli
177.800 ton papirja in ga prodali
173.900 ton ter proizvedli 138.300 ton
celuloze, od tega pa prodali 69.000 ton
(za lastno proizvodnjo papirja so
proizvedli 64.900 ton celuloze).
Tako Kettner kot Horak pa sta veliko
bolj spretno kot odgovarjala na zastav-
Ijena vprašanja, ocenjevala novinarsko
pisanje.saj naj bi z objavo nepreverjenih
informacij v raznih medijih povzročili
novinarji škodo tako ogledu podjetja ka-
kor tudi sami sebi. Poudarila sta, da si v
podjetju želijo dobro sodelovati z no-
vinarji, preko njih pa objektivno obveš-
čati javnost, torej naj pridobljene infor-
macije pred objavo predhodno tele-
fonsko preverimo. Žal sta pozabila, da
na telefon nista (skoraj nikoli) dosegljiva,
obveščanje z njihove strani pa poteka
še slabše, ker ga pravzaprav sploh ni,
saj vsi, ki smo v tem prostoru prisotni
z uredništvi ali dopisništvi (Dolenjski list,
Delo, Dnevnik.Večer, Radio Sevnica, Ra-
dio Brežice, Radio Slovenija, RTV Slo-
venija, POP TV in Posavski obzornik),
nismo bili z njihove strani (vsaj v obliki
pisnega obvestila za javnost) deležni niti
informacije, da je tovarna dobila novo
ime in novega lastnika. Ne samo, da bo-
do tudi v bodoče morali izpolnjevati ob-
veznosti iz že obstoječe ali spremenjene
pogodbe, naučiti se bodo morali tudi
boljšega komuniciranja. Z veseljem jim
bomo pomagali.ie zaradi tega, ker 1023
(podatek na dan 30.3.1999) ljudi služi
kruh v tej tovarni, ker je ta tovarna bila,
ko še nas in njih ni bilo in bo (s proiz-
vodnjo ali brez) na tem mestu po vsej
verjetnosti tudi tedaj, ko nas in njih več
ne bo.

Bojana Mavsar

občina krško

ZAVEČ KOT
1,2 MILIJARDE

"STARCH"
OBVEZNOSTI

Na zadnji seji Obänskega sveta je
župan Franci Bogovič predstavil ie
od vsega začetka napovedano ana-
lizo finančnega stanja občine Krško,
kakršnega je prevzel ob koncu leta
1998. Natančnejši pregled je pokazal
še precej slabšo sliko, kot jo je bilo
pričakovati, saj prevzete obveznosti
iz minulih let znašajo 1, 182 milijarde
tolarjev, razprava v občinskem svetu
pa je pokazala, da je bilo v preteklo-
sti sprejetih nekaj sklepov, ki po tr-
ditvah svetnikov še niso bili upošte-
vani v navedenem znesku.

Dodatno teiavo predstavlja dejstvo,
da je občina Krško za nekatera pod-
ročja potrošila sorazmerno več
sredstev, kot je bilo določeno z me-
rili posameznih ministrstev in zato
dosegla ponekod mnogo višji stan-
dard kot druge občine, to pa si je
lahko privoščila zaradi dodatnih vi-
rov, predvsem iz sklada stavbnih
zemljišč (predvsem prispevek NE
Krško).V drugi polovici lanskega leta
je bilo sklenjenih veliko pogodb in
izvedenih del, katerih plačila zapa-
dejo v letošnje leto. Posebno težavo
predstavlja sprememba v fmancira-
nju obcin.ker po novem med izvirne
prihodke štejejo tudi sredstva iz že
omenjenega sklada. Tako bo občina
prikrajšana za sredstva iz izravnave
v višini okoli 500 milijonov tolarjev.

Razpravljalci so bili po eni strani
ogorčeni nad trošenjem denarja in
premalo skrbnim gospodarjenjem s
premoženjem občine, svetniki nek-
danje pozicije, zlasti iz stranke SKD,
pa opozorili, da gre v večini prime-
rov za zadeve, ki jih je v okviru pro-
računa izglasovala večina v ob-
činskem svetu in zato terjatve niso
nastale iz samovolje župana Siterja.

Kljub želji sedanjega župana, da bi
počistil pred občinskim pragom, je
vse bolj jasno, da vseh zaostalih ob-
veznosti ne bo mogoče poravnati
letos, zato je Bogovič že predlagal
nekaj osnovnih ukrepov, kot so: za-
gotovitev dodatnih sredstev iz nas-
lova finančne izravnave, dodatna po-
sojila, dogovor z upniki za prenos
obveznosti v leto 2000 in delna
prodaja občinskega premoženja.
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UOSPODARSTVO ObZörniK
Z DELOM IN ZNANJEM DO CERTIFIKATA KAKOVOSTI
Združenje podjetnikov Slovenije pri Gospodarski zbornici Slovenije je 23. marca 1999 organiziralo tradi-
cionalno srečanje podjetij, ki so uspešno zaključila projekt uvajanja sistema kakovosti in pridobila certi-
fikat iz serije ISO 9000.
Dan kakovosti v malih podjetjih
in obrti so letos organizirali v
Gostišču Žolnir v Kostanjevici,
kjer so po uvodnem posvetu na
temo ISO 14000 v mala pod-
jetja, ustanovili tudi sekcijo za
kakovost pri Slovenskem zdru-
ženju za- kakovost. V zaključ-
nem delu tega srečanjaje Janko
Razgoršek, minister za malo
gospodarstvo in turizem, po-
delil dva certifikata ISO, in sicer
podjetju Ford Paič iz Krške vasi
certifikat kakovosti ISO 9002 in
podjetju Form Tehnik iz Sloven-
ske vasi certifikat kakovosti ISO
9001.

Podjetje FORD Paič je nastalo
leta 1988. Pet let kasneje je pri-
dobilo dealerstvo za program
FORD na podrocju Dolenjske in
Posavja. V podjetju z 20 zapo-
slenimi izvajajo kompletno
dejavnost, od prodaje novih in
rabljenih vozil s finančnim sve-
tovanjem nakupa, do popro-
dajnih dejavnosti z mehaniko,
popravili, ličanjem z lastno me-
šalnico barv, pralnico in vlečno
službo. Sedež podjetja je v Krš-
ki vasi, imajo pa tudi poslovno
enoto v Novem mestu. Podjetje
Ford Paič je prvi v prodajno ser-
visni mreži v Sloveniji, ki si je
pridobil certifikat kakovosti.

Slavko Paič. "Pot do cilja je bila
naporna. Spremeniti je bilo po-
trebno navade zaposlenih in
vpeljati nov način razmišljanja
in doseči, da se zapisano spoš-
tuje. Danes lahko rečem, da smo
ponosni na rezultate. Zavedamo
se, da se moramo še učiti, da nas

na poti k odličnosti čaka veliko
ovir, a z odgovornimi sodelavci,
jasnimi cilji in strankami, ki
nam zaupajo in pričakujejo več,
je zmaga blizu."

Podjetje FORM TEHNIK d.o.o
iz Slovenske vasi je bilo usta-
novljeno leta 1993. Osnovna
dejavnost podjetja, v katerem
je 23 zaposlenih, je razvoj, pro-
izvodnja orodij in izdelkov iz

termoplast
ov. S svojim
programom
pokrivajo
p o d r o č j e
avtomobil-
ske, elektro
in elektron-
ske indust-
rije, podro-
čje medici-
ne, kozme-
tike in indu-
strijo za iz-
delavo hiš-
nih apara-

tov. Visoka tehnologija, znanje,
inovativnost, organiziranost in
kakovost izdelkov uvršča FORM
TEHNIK med najboljše v tej de-
javnosti doma in v tujini.

Stanko Šinko "Za uveljavitev
kakovosti smo se v podjetju
FORM TEHNIK ze pred tremi leti
opredelili za uskladitev sistema
kakovosti v okviru standardov
ISO 9000. Glede na specifičnost
in kompleksnost proizvodnje je
proces pridobivanja sistema ka-
kovosti ISO 9001 dokončno rea-
liziran A.februarja 1999. S pri-
dobitvijo certifikata bomo v
VORM TEHNIKU tudi formalno in
ne samo praktično dokazali kva-
liteto svojega dela." (B.M.)

Janko Razgoršek in Stanko Šinko

Termoelektrarna Brestanica

V GRADNJAH PODPIS GRADNJE

V Gradnjah na Gorjancih, v Kmečkem hramu Herakovič, sta direktor
Termoelektrarne mg. Drago Fabijan in direktor podjetja Gradis GIZ iz
Ljubljane Tone Zaletel, kot nosilec gradbenih del v Brestanici pri
postavitvi novih plinskih turbin z moqo 2x I 14 MW, 3 I. marca podpisala
medsebojno pogodbo o sodelovanju in uradnem začetku del. Projekt
bo delno financiran z lastnimi viri.delno pa s posojili šestnajstih evropskih
in domačih bank v višini 155 milijonov nemških mark, vrednost samo
gradbenih del pa bo znašala okoli 800 milijonov tolarjev. Kot podizvajalec
Gradisa bo tretjino del na gradbišču opravilo tudi domače podjetje
Kostak Krško, v gradnjo pa je vključena tudi Metalna Senovo, ki bo gradila
železno konstrukcijo na objektu..

Mg. Drago Fabijan, direktor
Termoelektrarne Brestanica: "V veselje
nam je, da je podjetje Gradis ponudilo
takšno ponudbo za izvedbo, ki nam v
vseh pogledih ustreza. S podpisom te

pogodbe dejansko fizično pričenjamo
graditi objekt in pričakujemo, da bomo
l.maja v naslednjem letu pričeli s
poskusno proizvodnjo oziroma l.julija
z redno proizvodnjo. Že dolga desetletja

se ni zgradil tako velik energetski objekt,
merjen v megavatih.Vendarle gre za 230
MW novih moči in v Brestanici upamo,
da je to samo prva faza in da bo v
obdobju dveh do treh let realizirana tudi
končna faza, to je priključitev črpalne
turbine k eni od obstoječih plinskih
turbin.Tako bi lahko v letih 2002 - 2004,
ko pričakujemo tudi enakopravno
članstvo Slovenije v EU, uspešno
konkurirali tujim podjetjem na področju
proizvodnje elektr ične energije."

Tone Zaletel, direktor Gradis GIZ
Ljubljana: "Trdno sem prepričan, da
bomo dela izvedli v roku in v zahtevani
kvaliteti, v obojestransko zadovoljstvo
tako nas, ki smo izvajalec del, kot
investitorja. Verjetno smo bili izbrani
zato, ker to znamo. Gradis je podjetje z
2500 zaposlenimi in smo do danes, v
zadnjih 53 letih po 2.svetovni vojni,
zgradili vse elektroenergetske projekte
v Sloveniji, pri čemer je bila zadnja HE
Vrhovo. Gradisu je, poleg premosti-
tvenih objektov, ki jih danes masovno
gradimo na slovenskem avtocestnem
križu, to paradna dejavnost. Pred dnevi
smo tudi z z gospo direktorico Silvano
Mozer podpisali dogovor o sodelovanju
s podjetjem Kostak Krško kot podizva-
jalcem pri tern projektu v višini več kot
30 odstotkov gradbenih del.Verjamem
in prepričan sem, da bo tudi to podjetje
to zmoglo." (B.M.)

Slavko Paič
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NE Krško
"ENERGIJA IZ JEDRSKE ELEKTRARNE • TO NISO
ŽEMLJICE, KI JIH GREŠ KUPIT ČEZ CESTO"
Pred novinarsko konferenco Nuklearne elektrarne Krško, ki je bila 26.marca v Krškem, se je na svoji seji
sestal tudi Poslovni odbor NEK. Vsekakor je bil ta v svojem delu, predvsem pa v zaključkih, kljub temu da
je zasedal v prepolovljeni zasedbi, uspešnejši od srečanja, ki se je odvijalo tudi istega dne med slovenskim
in hrvaškim ministrom za gospodarstvo. Ne prvič in tudi ne zadnjič se je rdeča nit pogovora med Metodom
Dragonjo in Nenadom Porgesom odvijala in zavijala okoli nuklearne elektrarne oziroma v iskanju možnosti
nadaljnjega (skupnega) reševanja problematike tega objekta.

Kljub temu, da je Poslovni odbor
zasedal v okrnjeni sestavi, je bil
s prisotnimi (samo slovenskimi)
člani sklepčen, na njem pa so,
kakor nam je povedal predsed
nik odbora Ivo Banič, sprejeli
nov poslovnik, obravnavali pos-
Iovanje NEK v letu 1998 ter in-
formacijo o stanju priprojektu
modernizacije, med najpome-
mbnejšimi točkami pa je bil spre
jem gospodarskega načrta za le-
to 1999. Ravno zaradi sprejema
slednjega so na sestanku ven-
darle pričakovali udeležbo štirih
članov s hrvaške strani, namreč,
"NEK kot eden najzahtevnejših
objektov z vseh vidikov, tako
obratovalnega kot varnostnega,
mora imeti nadzor in sprejet
gospodarski načrt", je dejal
Alojz Kovše, državni sekretar
za energetiko.

Uredba, ki jo je v juliju lanskega
leta podpisala slovenska vlada,
zahteva, da tako slovensko
(ELES) kot hrvaško (HEP) elek-
trogospodarstvo podpišeta po-
godbo, po kateri ima ustanovitelj
pravico določiti ceno in razpo-
lagati s količino energije. Ker je
prišlo do podpisa samo s strani
NEK-a in ELES-a, predvidevajo,
kljub temu, da pogodbo še vedno
lahko podpiše tudi HEP, da Hr
vaška tudi letos ne bo odjemalec
električne energije iz krške nuk-
learke. "Energija iz jedrske
elektrarne, to niso žemljice, ki jih
greš kupiti čez cesto", je rekel Ba-
nič, "saj je potrebno odjem na-
povedati več mesecev vnaprej,
ker se električna energija trži kot
blago, tako na slovenskem kot
tujem tržišču". Vsekakor pa ima
ta prodaja prednost že z vidika
plačila, ker energijo sedanji od-
jemalci v celoti in v roku plačajo,
s čimer se je izboljšala tudi lik-
vidnost nuklearke, pričakujejo
pa lahko še boljše rezultate, če
bodo tudi v prihodnje imeli
dolgoročno zanesljiv vir iz nas-
lova prodaje.
0 popolnoma dokončnih rezul
tatih poslovanja NEK v letu 1998

sicer še ni možno govoriti, ker
po besedah direktorja NEK Sta-
neta Rožmana, poročilo še ni
revidirano s strani revizorja, je
pa jasno, da izguba v lanskem
letu znaša 5,7 milijarde tolarjev.
HEP ima do nuklearke še vedno
nepokrit brutto dolg v višini 3,25
milijarde, v tern dolgu pa je za-
jeta tudi razgradnja, ki znaša
1,453 milijarde. Tako so na Pos
lovnem odboru obravnavali tudi
predloge, ki se nanašajo na
pretekla nerešena vprašanja so-
vlagatelja - hrvaškega elektro-
gospodarstva. "V teh predlogih
so zajeti trije pomembni ele-
menti", pravi Rožman, "in sicer,
da se uredi vprašanje združene
amortizacije do HEP-a na način
pobota z vloženimi sredstvi so-
vlagateljev, da se revalorizirane
izgube iz preteklosti uredijo na
relaciji revaloriziranih vloženih
sredstev sovlagatelja in tretji ele
ment, da se HEP-u odpišejo spor-
ne terjatve iz preteklih let". Če
je to pot, da se dokončno rešijo
ta vprašanja in, če bi se stroški
izgube v poslovanju krili na
račun hrvaškega sovlagatelj-
skega deleža, bi se ta tudi znižal
in v nuklearki znašal pod 30 od
stotki. Podlaga za tovrstno
rešitev je dikcija uredbe, ki pravi,
da se lahko v breme vloge ob-
računajo izgube, ki jih je po-
vzročil vlagatelj, se pravi, HEP.
Redni letni remont, ki ga bodo
financirali iz prodaje električne
energije, se je pričel 29.marca in
bo po predvidevanjih trajal 52
dni. Ob že ustaljenih remontnih
delih bodo prvič zaradi pre-
ventivnih ukrepov izvedli de-
montažo črpalke za dekontami-
nacijo in, v kolikor bo potrebno,
tudi zamenjavo degradiranih
delov s ponovno montažo.
Opravili bodo tudi določena dela
iz projekta modernizacije
nuklearke, ki naj bi omogočala
polno obratovanje vse do
zamenjave uparjalnikov, ki je
predvidena v letu 2000, saj bo-
do že sedaj instalirali določeno
opremo. Za lansko leto pravijo,

da je bilo najbolj uspešno v ob-
ratovanju, saj ni prišlo ne do
načrtovane niti ne do avtoma-
tske zaustavitve elektrarne. V te-
ku je tudi že izgradnja stavbe za
simulator. Sicer pa je bilo v ob-
dobju med dvema remontoma
od 29.05.1998 do 29.03.1999
proizvedeno 4458,348 Gwh elek-
trične energije, načrtovani plan
pa so presegli za 7,43 odstotkov.
Seštevek sodov, ki so uskladi-
ščeni v začasnem odlagališču
NSRAO do konca meseca feb
ruarja letošnjega leta, znaša
3852 sodov z nizko in srednje
radioaktivnimi odpadki. Ti so
skla-diščeni kot 55 ali 85 galonski
sodi ali pa kot TTC-ji, v enem od
poletnih mesecev pa naj bi nazaj
v nuklearko pripeljali tudi od-
padke, ki so začasno na Šved-
skem.

Vsekakor pa je bolj kot ne že jas-
no, da ne bo niti v tern času niti
kasneje prišlo do dogovora s so-
sedi (solastniki) o skladiščenju
radioaktivnih odpadkov (kaj šele
uparjalnikov) na drugi strani me-
je, kar samo po sebi že vzbuja
osnovne pomisleke o ena-
kovrednem deležu solastništva
obeh držav, pa če tudi Hrvati ne
bi imeli niti tolarja odprtega dol-

ga iz naslova odjema električne
energije iz NEK ali Sklada za raz-
gradnjo. O vsebini in številu so-
dov, katerim se bodo kmalu pri-
družili odsluženi uparjalniki, pa
ne gre izgubljati besed, saj so ti
tako ali tako "Ahilova peta" pri
večini tu živečih ljudeh, saj kaže,
da bodo odpadki za veke ve-
komaj ostali v Krškem.

Medtem ko smo v Sloveniji,
predvsem pa Krčani, v osemnaj-
stih letih obratovanja nuklearke
pokazali dobršno mero zaupanja
v delo strokovnega kadra v njej
in v njeno varno obratovanje, bo
slednje iz vseh zornih kotov
kmalu ena najbolj vročih in udar-
nih tern, ki bodo polnile avst-
rijske časopisne stolpce v pred-
volilnem času v Avstriji. Da se je
kupčkanje z volilnimi glasovi pri
naših severnih sosedih že priče-
lo, dokazuje tudi prepoved
preleta zračnega prostora pri
prevozu 20 milijonov dolarjev
vrednih svežih gorivnih
elementov za nuklearko, saj se
lani v Avstriji, ko se je prvič ko-
ristil tovrsten transport goriva z
letalom po isti zračni liniji nad
Avstrijo, za to ni nihče zmenil,
slovenska javnost pa o tern tako
ali tako ni nič vedela.

Bojana Mavsar

Alojz Kovše in Ivo Banič
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Stavka
ZAVRELO V PODJETJU INO - KRŠKA VAS
Ker v času predhodne triurne opozorilne stavke proizvodnih delavcev v podjetju INO
d.o.o Krška vas, ki je bila 23.marca 1999, ni prišlo do pogovorov z vodstvom podjetja, so
se delavci odločili, da s stavko nadaljujejo 25. marca, trajala pa naj bi vse do izpolnitve
njihovih zahtev. In te so, kakor nam je povedal Franc Jamnikar, predsednik stavkovnega
odbora, v prvi vrsti mesečno povečanje plač v višini 20.000,00 tolarjev, razporeditev
delovnega časa ter izboljšanje delovnih pogojev v podjetju.

Medtem ko je v zadnjih dveh
točkah, ki se nanašajo na raz-
poreditev delovnega časa in iz-
boljšanja delovnih razmer že
prišlo do pogovorov, bo prav
gotovo težje izvedljivo usklaje-
vanje osebnega dohodka zapo-
slenih v proizvodnji, ki znaša
povprečno (netto) med
58.000,00 in 80.000,00 tolarjev
na mesec. Totnaž Jaklič, name-
stnik direktorja podjetja Ino,
nam je povedal, da v določenih
zahtevah sicer razume stavko
delavcev, da pa je ob tern ven-
darle potrebno povedati, da
place, ki so oblikovane po kole-
ktivni pogodbi, izplačujejo
brez dneva zamude in redno,
zaposleni pa dobivajo tudi re-
gres in prevoz na delo. "In kaj
bo vse to prineslo? Stečaj pod-
jetja verjetno ne, slej kot prej
pa v vsakem primeru izgubo de-
lovnih mest v proizvodnji", je
dejal Jaklič, saj, kakor pravi, so
bolj razumljive in opravičljive
stavke tam, kjer zaposleni več
mesecev ne prejemajo osebnih
dohodkov ali nimajo dela, v nji-
hovem podjetju pa imajo tega
celo preveč.

Stavkajoči so v razlogih za stav-
ko med drugim omenili tudi iz-
plačilo nagrad ter v izjavi za
javnost zapisali, da jim je dire-

ktor Branko Kos dejal, da so
do teh nagrad, ki se razdeljuje-
jo na podlagi dela in rezultatov,
upravičeni samo vodilni delav-
ci. Tega pa pri direktorju, ki naj
bi bil že več dni odsoten, nismo
mogli preveriti. Delavci očitajo
vodstvu tudi izplačevanje de-
narja preko vzporednega pod-
jetja Ino Internacional, kar pa
nam je Jaklič zanikal, saj naj bi
bili podjetji poslovno popol-
noma ločeni. Podjetje že nekaj
mesecev pestijo likvidnostne
težave, ker je njihovo delo s
proizvodnjo in prodajo trak-
torjev, kosilnic, mulčarjev, tro-
silnic in mlinov sezonskega
značaja, predvsem pa je na lik-
vidnost podjetja vplivala slaba
prodaja v novembru in decem-
bru lanskega leta. Poleg zago-
tovitve osebnih dohodkov mo-
rajo namreč tudi sofinancirati
proizvodnjo.
Problemi v podjetju so nastali
tudi zaradi prerazporeditve de-
lovnega časa. Vodstvo podjetja
je namreč 8.marca izdalo sklep
na podlagi 23.clena Kolektivne
pogodbe za dejavnost kovins-
kih materialov in livarn ter za
kovinsko in elektro industrijo,
po kateri naj bi delavci v proiz-
vodnji zaradi povečanega obse-

ga dela delali 10 ur dnevno v
obdobju treh mesecev, v kolikor
pa v tern času ne bi zaključili
naročil, naj bi delavnik okvirno
podaljšali še za naslednje tri
mesece. Jaklič pravi, da poda-
ljšanje delavnika ne izvajajo pr-
vič in da je vedno prihajalo za-
radi tega do negodovanja, pri
naslednji zahtevi delavcev po
izboljšanju delavnih razmer v
podjetju pa pravi, da imajo že
v letošnjem letu namen zgraditi
novo proizvodno halo, kjer bi
se ločila ostala dela od monta-
žnih del in za katero že imajo
izdelan idejni projekt. Delavci
želijo v roku dveh mesecev tudi
zamenjavo starega viličarja,
urejeno prezračevanje hale z
ventilacijo ter redne zdravniške

- preglede, ki jih v podjetju, ka-
kor pravijo, nimajo.

V podjetju z 29 zaposlenimi so
tekom let dokazali, da znajo de-
lati, saj so prejeli za svoje pro-
izvode že številna in visoka pri-
znanja, med drugim srebrno
medaljo za razsipalnik gnojil
Ferti, zlato medaljo za mulčer
Uni in zlato medaljo za mulčer
z dvojnim ločnim diskom na Pô
murskem sejmu, za kar pa so
vsekakor zaslužni tako delavci
kot vodstvo podjetja. (B.M.)

Okrožno sodišče Krško
BREZ VEČJIH
ZAMUD
Okrožno sodišče v Krškem se v letu
1998 ob svojem delu ni srečevalo z
večjimi problemi,saj sedem sodnikov
rešuje zadeve dokaj tekoče, je na
novinarski konferenci 9. marca
povedala Dušanka Weis, pred-
sednica sodišča v Krškem. Zaradi
vsebinske in strokovne povezanosti
v okviru sodišča organizacijsko de-
lujeta dva oddelka, in sicer kazenski
oddelek ter pravdni in gospodarski
oddelek. Sodniki so v letu 1998 dobili
v obravnavo 3.291 zadev. Rešili so
12,1 odstotka več zadev kot v letu
1997, nerešenih pa je ostalo 980
zadev. Ob tern je potrebno poudariti,
da zadeve v primerjavi z drugimi
sodišči v Sloveniji rešujejo dokaj
tekoče, saj so stranke povabljene
kmalu po vložitvi tožbe ali drugega
akta, drugo pa je seveda samo
trajanje postopka.

TE Brestanica
PODPISALE TUDI
TUJE BANKE
"Termoelektrarna Brestanica je bila
že doslej pomemben in stabilen nosi-
lec razvoja občine Krško. Z njeno
širitvijo in modernizacijo pa bomo
pridobili novega giganta na področju
proizvodnje električne energije, ki bo
omogočal poleg novih zaposlitev tudi
ohranjanje čistega okolja, s tern pa
tudi višjo kvaliteto življenja," je dejal
krški župan Franci Bogovič in poz-
dravil predstavnike konzorcija šest-
najstih mednarodnih bank, ki so 15.
aprila pri Treh lučkah podpisali po-
godbo sTermoelektrarno Brestanica
o dolgoročnem financiranju izgrad-
nje dveh plinskih blokov v višini 83
milijonov švicarskih frankov. Sredstva
konzorcija mednarodnih bank bodo
uporabili za financiranje opreme, ki
jo bo dobavil ABB Power Generation
Ltd iz Švice, medtem ko bodo grad-
bena dela in ostali stroški, ki so
povezani z izgradnjo, financirani z
lastnimi sredstvi Termoelektrarne
Brestanica in s sredstvi konzorcija
slovenskih bank. (B.M.)

Po zadnjih podatkih, ki smo
jih pridobili v uredništvu, so
delavci proizvodnje v INU
stavko prekinili. Z njo bodo
nadaljevali v primeru, če ne
bo prišlo do realizacije povi-
šanja osebnih dohodkov, ka-
kor jim je bil obljubil direktor
podjetja Branko Kos.
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Bančništvo

NEPOZABNO POSLOVNO LETO
ZA DOLENJSKO BANKO
Dolenjska banka, ki se je osamosvojila leta 1991, ima danes 18 svojih enot na
Dolenjskem, v Beli krajini, v Posavju in drugod po Sloveniji. Veliko pozornosti
slovenske javnosti je vzbudil nenapovedani nakup delnic Dolenjske banke s
strani Nove kreditne banke Maribor v lanskem decembru, v zadnjih tednih pa je
sledil nakup tudi še nekoliko večjega deleža s strani NLB. Interes velikih
slovenskih bank in predvsem pred kratkim objavljeni rezultati poslovanja v
lanskem letu kažejo, da tudi v primeru novomeške banke drži reklo, ki pravi, da
se za dobrim konjem dviguje prah. Kot je povedal direktor Franci Borsan, je bilo
za Dolenjsko banko minulo leto zelo uspešno in celo nepozabno.

V letu 1998 je Dolenjska banka
povečala obseg poslovanja kar
za 20 odstotkov. Depozitov in
drugih vlog je bilo več za 12,5
milijard tolarjev, naLožbe ne-
bančnemu sektorju, t. j . podje
tjem in prebivalstvu pa so po-
večali za več kot polovico (15,5
milijard tolarjev). Tudi plačilni
promet s tujino se je povečal,
saj je znašal 1,5 milijarde nem-
ških mark. Lastniki pa bodo se-
veda najbolj veseli, da je banka
lani ponovno poslovala z dobi-
čkom, in sicer v bruto višini 857
milijonov tolarjev, zato bodo
predvidoma v mesecu maju (že
petič zapored) prejeli dividen-
de, ki po pričakovanjih vseka-
kor ne bodo manjše od 800 to
larjev za delnico. Prejemnikov
pa bo tokrat bistveno manj, saj
smo na nedavni tiskovni kon
ferenci lahko slišali, da se je la-
stniška struktura banke v zad-
njem času bistveno spremenila.
Tako je v začetku lanskega leta
banka imela kar 891 delničar-
jev, od tega tri četrtine fizičnih
oseb, ostalo pa pravne osebe,
deset največjih pa je imelo v
lasti le 30 % delnic. Ob koncu
leta je bilo še vedno 800 delni-
čarjev, med tem ko se je njihovo
število v dobrih treh mesecih le

Franc Borsan

tošnjega leta (19.3.1999) tako-
rekoč prepolovilo, saj je banka
imela !e še 417 delničarjev, od
tega je deset največjih imelo že
79 % vseh delnic.

Dolenjska banka je skupaj z
drugimi sodelovala in še sode-
luje pri financiranju velikih
projektov, kot npr. na podrocju
prometa in zvez (Mobitel, avto-
cesta), nuklearke, državnih po-
treb, potreb za trg - investicij
sko bančništvo ali pa pri inves-
ticijah lokalnega značaja
(npr. poslovni center v Bršljinu).

Tudi na drugih področjih, ki
pravzaprav zagotavljajo že
omenjene ugodne delovne re-
zultate, so bili aktivni, npr. pri
uvajanju in modernizaciji infor
macijske tehnologije, širitvi
bančne mreže (lani so odprli
novi poslovalnici v občini Ko
čevje in Ribnica), razvoj oziro-
ma izpopolnjevanje kadrov (na
razpolago imajo strokovne eki-
pe, ki lahko prevzamejo najod-
govornejše naloge doma ali na
tujem), projekt zniževanja
stroškov, naložbeni projekti,
itd.

Po mnenju direktorja Borsana
bo letošnje leto v marsičem
specifično, pogoji poslovanja
pa še težji. Vseh vplivov azijske
in ruske krize na evropski trg
še ni bilo čutiti, zaostritev po-
gojev poslovanja pa je priča-
kovati zaradi ekonomske situ-
acije v soseščir.i, a tudi najno
vejši dogodki na Baikanu ne
gredo v prid gospodarskim raz-
meram. Med pomembnimi de-
javniki je omenil še novo zako
nodajo (20. februarja letos je iz-
šel novi Zakon o bančništvu),
kateri bo sledila še vrsta pod-
zakonskih aktov, uvedba davka
na dodano vrednost pa bo zao-
strila finančni položaj v mnogih
podjetjih in povečala potrebe
po dodatnih sredstvih. Kljub
vsemu pa tudi v bližnjo priho-
dnost vodilni delavci Dolenjske
banke zrejo optimistično, med-
tem ko bo dologoročnejše pos-
lovanje v novem tisočletju od-
visno seveda tudi od sodelova-
nja in odločitev lastnikov ter
razmer, ki nas čakajo s vključe-
vanjem v Evropo.

(S.M.)

KOSTANJEVIŠKO
GRADBIŠČE
PONOVNO OŽIVELO

Po zimskem zatišju na grad-
bišču v Kostanjevici je izva-
jalec gradbenih del Kostak
d.d. Krško, ponovno pričel z
ureditvenimi deli. Na Oraž-
novi ulici polagajo robne ele-
mente in betonirajo betonske
plošče pod pohodnimi povr-
šinami, ki bodo tlakovane z
naravnim kamnom. Rok za
dokončanje del je 30. okto-
ber 1999.

čiščenje okolja

AKCIJA OB
BREGOVIH SAVE
Mladi forum ZLSD Krško bo
27. aprila 1999 organiziral či-
ščenje bregov reke Save. Na
akciji pričakujejo preko 200
mladih iz vse Slovenije, va-
bijo pa k sodelovanju tudi
vse druge občane, ki jim ni
vseeno za naše okolje. Po za-
ključku akcije bodo za vse
udeležence pripravili druža-
bno srečanje in obeležitev
dneva upora.

NARAVI KRADEMO
SMETI
Lovska zveza Posavja se bo
v soboto, 24. aprila 1999
vključila v vseslovensko ak-
cijo čiščenja okolja, ki bo le-
tos potekala pod naslovom
Naravi krademo smeti. V pri-
prave na akcijo so vključili
vse tri posavske župane, ko-
munalna podjetja, podjetji
Dinos in Surovina, krajevne
skupnosti, osnovne sole in
turistična društva. V lovski
zvezi Posavja ocenjujejo, da
bo v akciji sodelovalo okoli
700 lovcev in okoli 1000 uče-
ncev osnovnih šol, vseh so-
delujočih pa pričakujejo pre-
ko 2000. Zanje bodo lovci
priskrbeli ustrezne PVC
vreče, prehrano in pijačo.

EBIRAMO

osebnost

POSAVJA
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DOGODKI ObZörniK
Krajevni praznik KS Zdole
ZDOLE PONOVNO VABIJO
Letos še posebej slovesno ob 750 letnici prve
omembe kraja - Otvoritev akumulacije za
namakanje v Anovcu - Sodeluje deset kulturnih
skupin - Ognjemet za zaključek
Krajevna skupnost Zdole je si
cer ena manjših v občini Krško,
vendar si je skozi preteklost
pogosto pridobila prepoznav
nost z mnogimi prireditvami in
marljivim delom krajanov. V za-
dnjih letih je postalo posebno
znano Jurjevanje na Zdolah, za-
to so jurjevo izbrali tudi za kra-
jevni praznik. Letos poteka tudi
750 let, kar so bile po doslej
znanih pisnih virih Zdole prvič
omenjene. Prireditve bodo tra-
jale od 22. do 25. aprila: v četr-
tek, 22. aprila, bo domače špor-
tno društvo organiziralo Nami-
znoteniški turnir za pokal kra-
jevne skupnosti Zdole, v petek
bodo na Zdolah gostovali ama-
terski gledališčniki iz sevniške
občine s komedijo Trije ptički.
V soboto, 24. aprila, bo na slav-
nostni seji pod vodstvom pred-
sednika Jožeta Slivška zasedal
svet krajevne skupnosti, kamor
bodo poleg krškega župana Bo-

goviča po običaju vabljeni tudi
predsedniki sosednjih krajev
nih skupnosti. Po seji bodo pri
pravili otvoritev pomembne
pridobitve iz programa CRPOV,
in sicer prve akumalacije za na-
makanje kmetijskih površin v
Anovcu. Tudi največji projekt
zadnjih let, gradnja večnamen-
skega doma v središču Zdol gre
h koncu, saj objekt prav te dni
dobiva fasado. V njem bodo do-
bili prostore trgovina, pošta,
gostinski lokal, sedež krajevne
skupnosti in društev, marljivi
zdolski gasilci pa so si v prizi-
dku zagotovili ustrezne prosto-
re za svojo dejavnost in seveda
potrebe krajanov.

Ob lokaciji novega doma na ne-
kdanjem sejmišču in ob seda-
njem tudi prenovljenem asfalt-
nem igrišču bo potekalo tudi ši-
rom Slovenije znano Jurjevanje,
ki ga vsako leto prireja Turisti-

čno-hortikulturno društvo Zdo-
le s pomočjo ostalih društev in
krajevne skupnosti. Izvršni od-
bor, ki ga vodi Dane Novak, ob-
ljublja tudi za letos bogat kul-
turni in zabavni program, v ka-
terem bo nastopilo okoli deset
kulturnih skupin in nekateri po-
samezni izvajalci iz krške ob-
čine. Tudi tokrat ne bo šlo brez
jutranjega potrkavanja, sloves-
ne svete maše, in obveznega
cvrtja, za katerega porabijo

okoli 2000 jajc. Za glasbeno op-
remo poldanskega družabnega
dela bo letos poskrbel ansam-
bel Nagelj, prvič pa bodo zak-
ljučili prireditev z ognjemetom.
V nedeljo bo ob 15. uri v nepo-
sredni bližini osrednjega prire-
ditvenega prostora, na križišču
cest za Ravne in Pohanco, tudi
slovesni blagoslov obnovljene
kapelice Marije Pomočnice.

(S.M.)

Avtoline Krško odprl prodajni salon v Sevnici
V soboto, 27.marca, je Avtoline d.o.o Krško odprl v Gasilskem domu v Sevnici na 137 m2 površine prodajni salon in
trgovino z rezervnimi deli za vozila znamke Škoda. S tern je podjetje, ustanovljeno leta 1996, s svojo storitveno dejavnostjo
pokrilo vse tri posavske občine. Nove prostore v Gasilskem domu, ki so dobili s tern novo funkcijo in katere je opremilo
sevniško podjetje Stilles, je slavnostno odprl Zvone Košmerl, direktor obdnske uprave Sevnica. Kot je povedal direktor
Franc Štokar, v podjetju Avtoline Krško d.o.o pričakujejo, kljub vse večji konkurenci na tržišču.da bodo Škodine avtomobile,
ki imajo vgrajene čedalje več najsodobnejše tehnike, uspešno prodajali tudi v Sevnici. (B.M., fbto: OBZORJE)

38. SALAMIADA
Na 38.salamiadi, ki je bila v
gostilni Vrtovšek v Sevnici,
so izmed 96 vzorci salam in
11 vzorci klobas izbrali naj-
boljše oziroma najokusnej-
še. Deset izbranih izdeloval-
cev salam in trije najboljši iz-
delovalci klobas pa so se
uvrstili na tretje državno
tekmovanje pri Badovincu na
Jugorju. Mesne izdelke iz Po-
savja bodo zastopali "sala-
marji": Miran in Bojan Koz-
mus iz Sevnice, Jože Hotko
iz Globokega, Cveto Jeler s
Senovega, Rezika Šekoranja
z Bizeljskega, Marta Teraž iz
Sevnice, Golub Ivankovič iz
Brežic in Stane Krnc ml. iz
Sevnice ter "klobasarja" Moj-
ca Kozmus iz Sevnice in
Golub Ivankovič iz Brežic.

/^Vi POSAVSKI *T7'

ObzorniK
TeL/fax:
20-320
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ObzorniK UOGODKI

Planinarjenje

VEČKO IN BREZNIKAR
NAJVEČJA
"PRIJATELJA BOHORJA"
Planinsko društvo Bohor je
pred tremi leti začelo z akcijo
Prijatelji Bohorja, s katero želi
vzpodbuditi obiskovanje vrha,
po katerem nosi društvo tudi
ime. Kot so zapisali v Bohors-
kem poročevalcu, z veseljem
ugotavljajo, da se je akcija uve-
Ijavila, saj so v knjigi Prijateljev
Bohorja zabeležili leta 1996
918 vpisov, v letu 1997-1585
vpisov in v letu 1998 kar 2666
vpisov. Tako je v lanskem letu
s kar 140 pohodi na Bohor ab-
solutni rekorder Ernest Brezni-
kar, v skupnem seštevku vseh
treh let pa Vojko Večko z 275
pohodi (lani 90). Vsak obisk Bo-
horja je zanimiv in koristen, če
pa želite pridobiti haziv Prija-
telj Bohorja, ga lahko zaslužite
s 24 obiski v koledarskem letu.

PODELILI PRIZNANJA

Na občnem zboru PD Bohor, ki
je bil 28. marca 1999, so naj-
marlivejšim članom društva po
običaju podelili različna priz-
nanja.Tako so pisne društvene
pohvale prejeli: Fanika Kranjc,
Jože Divjak, Silvo Petrišič,
Marko Zalokar in Jani Kranjc. Za
posebno prizadevno delo z
mladimi planinci pa podelujejo
mentorski znak, in sicer: za več
kot petletno delo z mladimi sta
ga prejela predsednik in tajnica
društva Jože Požun in Tatjana
Večko, za več kot triletno delo,
predvsem pri organiziranju ta-
borov in izletov Simona Šoštar,
za pomoč pri vodenju izletov
Janko Lubi, za sodelovanje v ta-
borih Marija Božič. Tokrat so
podelili Zlati mentorski znak ob
osemdesetletnici in več kot 25-
letnem delu z mladimi Milanu
Mahovnetu, za več kot 20-letno
delo pa

MLADI IN KMETIJSTVO

V organizaciji Društva podežel-
ske mladine in Kmetijske sve-
tovalne službe so se mladi vseh
treh posavskih občin v mesecu
marcu najprej pomerili na ob-
činskih kvizih "Mladi in kmetij-
stvo", 27.marca pa na regijskem
kvizu v Tržišču pri Sevnici.
l.mesto je osvojila sevniška
ekipa Zabukovje 2 (Jani Čepin,
Gašper Janežič in Stefan Drst-
venšek), 2.mesto brežiška ekipa
Artie (Andrej Levak, Mitja Cer-
jak, Janez Jelčič), 3.mesto sev-
niška ekipa Zabukovje 1 (Melita
Krajnc, Majda Žibret, Tina Ži-
bret), 4.mesto je odšlo v krško
občino z ekipo mladi harmoni-
karji iz Podbočja (Jabuka Tatja-
na, Flajšman Helena in Flajš-
man Marko), 5.mesto je zasedla
brežiška ekipa iz Velike Doline
(Požgaj Mojca, Bizjak Ljubo,
Kvartih Miha), 6.mesto pa je pri-
padlo ekipi KZ Bohor (Bogovič
Marko, Mirt Mario, Sotošek Du-
šan).

ZAŽIVEL FAN KLUB
GERY

Sredi meseca marca so privr-
ženci speedwaya in še posebej
krškega dirkača Gerharda Lek
šeta, ki je (začasno) ostal brez
kluba, ustanovili Speedway fan
klub Gery. Ustanovne skupšči-
ne se je udeležilo preko petde-
set ustanovnih članov, ki so iz-
volili organe kluba in sprejeli
program dela. V sedemčlanski
izvršni odbor so bili izvoljeni
predsednik Dušan Vodlan, pod-
predsednik Anton Vodišek, taj-
nik Gorazd Gorjup, blagajni-
čarka Lidija Vogrinc ter člani
Damjan Pavlin, Franci Geršak in
Darko Žgalin. Več informacij o
delovanju kluba in možnostih
za včlanitev dobite na tel. 0608-
22-269 ali 041-663-058 oziroma
v Klubskem centru na Cesti 4.
julija 38a v Krškem.

KNJIGE ZA SLOVENCE
NA HRVAŠKEM

Radio Brežice bo tako kot lani ob
bližnjem svetovnem dnevu knjige ves
dan zbiral slovenske knjige, ki jih
boste lahko prinesli na radio že tudi
dan prej. Letos bodo podarjene
knjige namenili Slovencem v Splitu.

OBZORNIKOVA DEŽURNA KAMERA
Čeprav Slovenske železnice državljane prepričujejo, naj se več vozijo z vlaki, ker je
to ceneje in predvsem varnejše.niso postorile vsega, da bi bila udobnost in varnost
zagotovljeni v primeru vstopanja in izstopanja na vlak. Predvsem je to zelo težko
in nevarno za starejše Ijudi.ki vlak poleg mladih največ uporabljajo. Gornji posnetek
je nastal na krški železniški postaji, ko se je izstop starejše gospe končal s težjo
poškodbo, objavljamo pa ga kot ponovni opomin pristojnim.Večkratna vprašanja
in pobude nekdanje svetnice v krškem občinskem svetu Marice Živič vse do danes
namreč (še) niso dobila odgovora.

DNEVI
CVIČKA

Kostanjevica
na Krki

19. in 20.
marec
1999
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URUŠTVA IN KLUBI ObzürniK
Konjeniški klub Posavje
KORAK NAPREJ V JUBILEJNEM
LETU
Kot je na marčevskem obč-
nem zboru povedal pred-
sednik kluba Jože Habinc,
mineva letos 75 let, kar je
bil v Krškem (1924) ustano-
vljen Konjeniški klub Posav-
je. Tudi ta dejavnost je v na
šem okolju doživljala precej
šnja nihanja, prihajalo je do
zatišja fn tudi do lepih uspe-
hov. Že dejstvo, da je današ
nji hipodrom na Bregah tret-
ja lokacija osrednjega špor
tnega objekta, namenjenega
konjeniškemu športu, priča
o tern, da ni šlo brez težav.
Bolj razveseljivo je, da uspe-
va KK Posavje danes tudi v
tekmovalnem smislu igrati
dokaj pomembno vlogo v
Sloveniji, dokončna ureditev
hipodroma pa bi jim, ob ne-
katerih drugih pogojih, omo-
gočila, da bi (p)ostali eden
pomembnejših centrov ko
njeniškega športa.

V poročilu tekmovalne komisi-
je, ki ga je na občnem zboru po
dal Darko Kovačič, smo lahko
slišali, da so posavski kasači la-
ni dosegli 8. mesto med 16 klu-
bi v Sloveniji, s čimer so v klubu
zadovoljni. Samo deset tekmo-
valnih konj je namreč doseglo
v 93 startih kar 43 uvrstitev od
1. do 5. mesta. V letošnji sezoni
pričakujejo še nekoliko boljše
tekmovalne rezultate, saj bodo
imeli na razpolago tudi nekaj
novih konj. V takoimenovani re-
gijski razvrstitvi pa so skupaj s
KK Šentjernej na 3. mestu.

Že iz imena kluba je sicer raz-
viden njegov regijski značaj,

vendar v klubu niso zadovoljni
z dosedanjim posluhom posav-
skih občin za njihove potrebe
in cilje, zato upajo, da bodo no-
va vodstva občin bolj naklo-
njena tej dejavnosti. Le na ta na-
čin bi lahko uresničevali svoj
program. Za letošnje leto želijo
predvsem ohraniti tekmovalno
stezo v dobrem stanju, pripra-
viti čim bolj uspešno tekmo (že
dvakrat jim jo je pokvarilo sla-
bo vreme), ki bo letos 13. junija,
hkrati pa nadaljevati z izgrad-
njo potrebne infrastrukture na
hipodromu, spodbujati delo
rejcev in ohranjati stik z razvo-
jem tega športa v Sloveniji. Kot
je bilo slišati med razpravo, se
tudi slovenski konjeniški šport
ne more izogniti centralizaciji,
ki pa je v določeni meri celo do-
brodošla, saj bo z nekaterimi
novimi oblikami (stave) prav
gotovo povečala zanimanje za
ta šport. To pa bo najbrž koris-
tilo tudi manjšim klubom.

S priložnostnim darilom se je
predsednik kluba zahvalil za ~
delo in trud tajnici kluba Miši
Preskar, gospodu Milerju, dol-
goletnemu rejcu konj, pred
vsem pa trem najuspešnejšim
klubskim tekmovalcem - Miru
Kovačiču, Martinu Marsu in
Francu Cetinu (na sliki). Za KK
Posavje so v minuli sezoni tek-
movali tudi Gregor Mars, Zvo-
ne Tomše, Janko Šepetavc, Mar-
jan Mars, Uroš Bernardič, Jože
Krajner in Martin Frank. V jubi-
lejnem letu pripravljajo v klu-
bu še nekaj posebnih aktivnos-
ti, o čemer bomo še poročali.

(S.M.)

Ribiška družina Kostanjevica na Krki
DRŽAVA NAJ POMAGA IZTERJATI
ODŠKODNINE
Med več kot ducatom društev in
klubov, ki delujejo v Kostanjevici na
Krki.je s preko 220 člani najmočnejša
Ribiška družina Kostanjevica, saj v njej
sodeluje poleg domačinov tudi pre-
cej Ijubiteljev ribolova iz bližnjih in
oddaljenejših krajev, tudi iz Ljubljane.

Na redni letni konferenci zadnjo ne-
deljo v marcu (vodil jo je delovni pred-
sednik Milan Masnec) so pregledali
delo v minulem letu in se dogovorili
o nalogah v letu 1999.
Iz poročila predsednika Jožeta Za

gorca je bilo slišati, da so v družini lani
dobro gospodarili, ribiči pa bili bolj
aktivni kot prejšnja leta, saj so v
skupno 2839 lovnih dneh ulovili 5879
kosov rib v skupni teži 2959 kilo-
gramov. Z upoštevanjem krivolova, ki
ga ocenjujejo na 10 odstotkov in
uplenom ribjega drobiža ter manj
iskanih rib, kot so zelenike, rdečeoke
in ostriži, se je ulov skorajda podvojil
glede na prejšnje leto.

Kostanjeviški ribiči se vedno znova
srečujejo s problemi onesnaženja
voda, tako reke Krke kot njenih
pritokov. Tako že dlje časa teče sodni
postopek z Mercator Agrokombi-
natom. Po mnenju ribiške družine bi
morala država omogočiti ribičem hi-
trejšo izterjavo odškodnin za
osnesnaževanje voda in s tem tudi rib.
Med moteče dejavnike štejejo tudi
vedno bolj nadležne kormorane, pa
nizki vodostaj v poletnih mesecih
zaradi nestrokovnih posegov v naravo
in velike uporabe pitne vode.

V letu 1998 so izvedli osem delovnih
akcij, med katerimi so člani čistili
okolico ribnika pri kostanjeviškem
gradu in v Karlčah, pripravl jal i

tekmovalno traso v Jerovcah ter
nadaljevali gradnjo ribiškega doma.
Čeprav imajo veliko dela z vzdrževa-
njem ribnika v Karlčah, ocenjujejo, da
le-ta pomeni veliko popestr i tev
ribolova, še zlasti pa je dobrodošel v
času lovopusta. Nedavno zgrajeni
ribiški dom bo te možnosti še povečal.

Precej razprave na konferenci je
povzročil predlog, da naj bi v zimskih
mesecih, predvsem januarja in
februarja prepovedali r ibolov za
nečlane na kostanjeviškem otoku, saj
takrat zaradi pustošenja kormoranov

v ostalih predelih reke Krke in dru-
gih, še ne povsem pojasnjenih vzrokov,
ribe vseh velikosti prav oblegajo
mesto, lov pa je takrat toliko lažji, kar
nekateri ribiči izkorstijo preko razu-
mnih meja. Predlog pa ni uspel, saj je
bilo med prisotnim nasprotnikov
predlagane omejitve nekoliko več.

Med prihodnjimi nalogami Ribiške
druiine Kostanjevica zasledimo izva-
janje tradicionalnih ribiških tekmovanj
in drugih aktivnosti, največ pa se bo-
do morali angažirati v pripravah na or-
ganizacijo svetovnega prvenstva v lo-
vu rib s plovcem za ribičinje leta 2002,
ob 750-letnici mesta Kostanjevica na
Krki. (S.M.)

Ribiška družina Kostanjevica bo
v času od 28. junija do 3. julija
letos organizirala poletni tabor
za mlade ribiče Dolenjske, Po-
savja in Bele krajine. Praktične
aktivnosti (ribolov) bodo izvajali
na reki Krki in na ribniku v Karl-
čah in pri gradu. Predavanja bo-
do imeli v osnovni šoli, kjer bo-
do poskrbeli tudi za prenočišča
in prehrano.

Tajnik Robert Hočevar in predsednik Jože Zagorc
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ObzörniK ZDRAVSTVO

Društvo strojnih
inženirjev

in tehnikov Krško

PONOVNO
AKTIVNI

V Krškem je ponovno pričelo
aktivno delovati Društvo
strojnih inženirjev in tehni-
kov Krško, ki deluje pod ok-
riljem Društva strojnih inže-
nirjev in tehnikov Ljubljana.
Na svojem občnem zboru, ki
so ga imeli 16.marca, so po
predavanju na temo Položaj
kovinsko predelovalne indu-
strije in vloga stroke v gos-
podarskem razvoju Sloveni-
je, izvolili vodstvo, sprejeli
Statut in obravnavali okvirni
program dela društva.

Njihovo delovanje sloni, po
besedah predsednice društ^
va Jerneje Rebernik, na
združevanju strojnih inženi-
rjev in tehnikov za delo pri
afirmaciji strojništva, na-
predku raziskav, razvoju, iz-
delavi in uporabi strojništva,
ustrezno povezanega s širši-
mi področji strojne stroke v
državi kakor tudi v našem
prostoru. Na podlagi ankete,
ki so jo pripravili, bodo gle-
de na interes članov društva,
program še razširiti po pod-
ročjih specializacije, naj si
bodi to z organiziranjem
strokovnih predavanj, okro-
glih miz ali ekskurzij.

Sedež Društva strojnih inže-
nirjev in tehnikov Krško je v
Krškem na Tovarniški ulici 4,
kjer pri gospe Ani Novak,
tajnici DSIT dobite vse infor-
macije ali na tel.: 20-730.

(B.M.)

Zdravstvo

Z ZDRAVSTVENO KARTICO
TUDI VLEKARNE
Pred enim letom smo v Posavju prvi pričeli uporabljati pilotski projekt kar
tice zdravstvenega zavarovanja, ki bo še v tem letu izločil iz obtoka zdrav
stvene izkaznice na celotnem območju Slovenije. V uvajalnem obdobju so na
Zavodu za zdravstveno zavarovanje Slovenije (ZZZS) spremljali in analizirali
vse postopke priprave kartice v Posavju, tako vnosa podatkov, distribucijo
kartic zavarovancem, uvedbo in uporabo omrežja samopostrežnih termina-
lov za potrjevanje podatkov na kartici, kakor tudi uporabo opreme v zdra-
vstvenih domovih in bolnišnici v praksi.

Kakor nam je povedal direk-
tor ZZZS - OE Krško Stanislav
Čuber na tiskovni konferenci
v krški zasebni Lekarni na Vid-
mu, se je kartica že popolno-
ma uveljavila in so z njo za-
dovoljni tako zavarovanci kot
medicinsko osebje, zato že
nadgrajujejo sistem funkcije
kartice z uvajanjem v lekarne,

ki služi kot podlaga "elektron-
skemu receptu". Ta naj bi v ce-
loti zaživel v obdobju enega
leta in pol do dveh let, pomeni
pa direktno povezavo preko
kartice med zdravstvenim za-
vodom in lekarno ali poveda-
no z drugimi besedami, v
praksi bodo opustili ročno pi-
sanje receptov.

Zdravnik nam bo predpisal
zdravila v čip (na kartico),
elektronski recept pa bo v na-
daljevanju s kartice razbral
farmacevt v lekarni in nam iz-
dal zdravila. Vendar pa takoj-
šnja celovita uvedba elektron-
skega recepta še ni mogoča,
saj ostaja odprtih kar nekaj
vprašanj, ki jih bodo morali v
strokovnih krogih razrešiti,
tako npr. vnos vseh zdravil v
bazo podatkov ali pa elek-
tronski odpis zdravil, poleg

tega pa bodo morali kolikor se
da poenotiti tudi organizacij-
sko delo in informacijski sistem
v slovenskih lekarnah.

V Posavju, kjer "pridelamo" let-
no okoli 480.000 receptov, smo
v smislu nadaljnje izgradnje
farmacevtskega informacijske-
ga sistema in nadgradnje karti-
ce, v mesecu aprilu že pričeli
orati ledino.V vseh posavskih
lekarnah bomo namreč poleg
recepta predložili tudi zdravs-
tyeno kartico, ki bo omogočala
že delni avtomatski prenos po-
datkov zgornjega dela, glave re-
cepta, t.j prenos administrativ-
no-zavarovalniških podatkov
direktno v ustrezno bazo, med-

tem ko bodo farmacevti podat
ke o zdravilih vnašali v računal
nik s črtno kodo z zdravil.

Tako kot se je medicinsko oseb
je v Posavju prvo soočilo z upo
rabo kartice v praksi, s predno
stmi in pomanjkljivostmi, ki jih
prinaša s seboj vsak pilotsk
projekt, bodo tokrat posavsk
farmacevti tisti, ki bodo bdel
nad sistemom uvajanja bodoče
ga elektronskega recepta. Prekc
lastnega programa "farmacev
tova skrb", ki je del farmacevt
skega informacijskega sistema
bodo na podlagi vsakodnevnir
izkušenj presojali primernos'
programa in tudi predlagali na-
daljnji razvoj na tem področju

Bojana Mavsar

Mag. phar. Alenka Koritnik-Dular, lastnica zasebne Lekarne na
Vidmu z Marjanom Sušljem, izvršnim direktorjem projekta KZZ
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KULTURA IN IZOBRAŽEVANJE ObzorniK
Glasbena sola Krško

MLADI GLASBENIKI USPEŠNI
NA REGIJSKEM IN DRŽAVNEM
TEKMOVANJU
V soboto, 6.marca 1999 je v Trebnjem potekalo regijsko
tekmovanje mladih glasbenikov v disciplinah: trobila,
harmonika, tolkala, kitarski duo in komorna skupina z
godali. Glasbena sola Krško je imela v vseh disciplinah svoje
predstavnike in se je tekmovanja udeležila s 17 učenci, ki
so dosegli lepe rezultate. Priznanja na regijskem
tekmovanju so dobili:

Zlato priznanje: Kiemen Glas -
rog (mentor Drago Gradišek),
Uroš Srpčič - rog (mentor Drago
Gradišek), Maja Zorič - har-
monika (mentor Senka Spitzer),
Saša Žičkar - harmonika (men-
tor Senka Spitzer), Lovro Ašič -
tolkala (Alojz Gradišek), Jaka
Jankovič - pozavna (mentor
Franci Arh), Jože Bogolin - tolka-
la (mentor Mitja Kuselj), David
Urbanica - tolkala (mentor Alojz
Gradišek), Blaž Sotošek - tolkala

(mentor Mitja Kuselj) in Komor-
na skupina v sestavi Tamara
Štajner - violina, Nina Fric - vio-
lina in Suzana Jurečič - klavir
(mentor Barbara Smolej - Fritz).
Srebrno priznanje: Špela Feko-
nja in Mateja Somrak - kitarski
duo (mentor Branka Žičkar), Ma-
tic Županič - pozavna (mentor
Franci Arh) in Matej Furst - tro-
benta (mentor Franci Arh). Bro-
nasto priznanje: Marko Flajš-
man - harmonika (mentor Stane
Cetin)

Marljivo delo učencev, njihovih
učiteljev ter staršev, ki so skup-

no s svojimi prizadevanji pripo-
mogli k ugledu krške sole v slo-
venskem glasbenem prostoru,
je obrodilo sadove tudi na dr-
žavnem tekmovanju, ki je pote-
kalo v Ljubljani od 26. do 28.
marca 1999. Udeležili so se ga
dobitniki zlatih priznanj na re-
gijskem tekmovanju, žal pa se
zaradi bolezni tekmovanja ni
mogla udeležiti komorna sku-
pina v sestavi Nina Fric, Tamara
Stajner (obe violina) in Suzana
Jurečič - klavir, ki jih vodi men-
torica Barbara Smolej-Fritz. Vsi
nastopajoči so zabeležili zavi-
dljive rezultate, saj nobeden
učenec ni dosegel manj kot 85
odstotkov točk.

Pozavnist Jaka Jankovič - na
sliki (mentor Franci Arh) je po-
stal na državnem tekmovanju
zmagovalec v svoji kategoriji in
edini, ki je prejel zlato prizna-
nje v vseh kategorij na svojem
instrumentu, 31.marca pa je
mladi pozavnist nastopil v Slo-
venski filharmoniji v Ljubljani.
Srebrni priznanji sta si priigrala
Kiemen Glas - rog (mentor Dra-
go Gradišek) in Lovro Ašič - tol-
kala (mentor Alojz Gradišek),
bronasta priznanja so dobili
Uroš Srpčič - rog (mentor Dra-
go Gradišek), Maja Zorič - har-
monika (Senka Spitzer), David
Urbanica - tolkala (mentor Alojz
Gradišek), Blaž Sotošek - tolkala
(mentor Mitja Kuselj) in Jože Bo-
golin - tolkala (mentor Mitja Ku-
selj), pohvalo pa je prejela Saša
Žičkar - harmonika (mentor
Senka Spitzer).

(D.G.)
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750-letnica prve
omembe kraja
v pisnih virih

IZBIRAMO

osebnost <

POSAVJA

Pred bogato sezono Mešanega pevskega zboraViva

POTEKMOVANJU V MARIBORU ŠE NA
GOSTOVANJEV KANADO IN ČEŠKO

Štirinajst dni pred sodelovanjem na naj-
zahtevnejšem tekmovanju pevskih zbo-
rov Naša pesem (24. aprila 1999 v Ma-
riboru) so pevke in pevci Mešanega pev-
skega zbora iz Brežic z nastopom v bre-
žiški župnijski cerkvi preizkusili svoj tek-
movalni program.V Prepevanju pomladi,
kakor so poimenovali nastop, so sode-
lovali tudi člani prijateljskega mešanega
zbora Stanko Premrl iz Podnanosa.

Pred zborom Viva je namreč ena naj-
zahtevnejših in tudi najbolj zanimivih se-
zon, za katero se marljivo pripravljajo
pod vodstvom zborovodkinje Simone
Rožman Strnad. Zbor je nastal prav
na njeno pobudo že leta 1992, od za-
četka pa so v njem mlade pevke in pevci,
predvsem dijaki, študentje. Trenutno
zbor šteje okoli 40 pevk in pevcev, po-
večini v starosti od 20 do 25 let.

Letni koncert imajo že tradicionalno
tretjo soboto v septembru, za katerega
vedno pripravijo večino novih pesmi,
zato ni čudno, da zbor razpolaga z
impozantnim številom pesmi, ki jih
osvežujejo, skupaj z božičnimi jih bo že
okoli 120 pesmi, Cesar se ne bi sramovali
tudi zbori z mnogo daljšim stažem.

Na enem takih koncertov jih je slišal
tudi predsednik Zveze slovenskih dru-
štev v Kanadi, ki je bil nadušen nad nji-
hovim petjem, zato jih je povabil v Ka-
nado. "Vabilo smo seveda navdušeno
sprejeli", pripoveduje izkušeni pevec in
predsednik zbora Viva Bojan Kaplan.
"Po uradnem vabilu, ki je prišlo čez ne-
kaj mesecev, smo takoj začeli s pripra-
vami na gostovanje, ki bo od 7. do 18.
oktobra letos. Program bo sestavljen se-
veda predvsem iz slovenskih narodnih
pesmi, vendar smo se še potrudili, da bi
dali poudarek posebnostim Posavja ozi-

roma Dolenjske, pri čemer sodelujemo
tudi s strokovnjaki za etnografijo." Za
kvalitetno pripravo in uspesno izvedbo
programa se seveda ni bati, več težav
pa imajo zborovci z zbiranjem precej-
šnjih finančnih sredstev, ki bodo po-
trebna še poleg prispevka vsakega
posameznika.

Po prihodu iz Kanade jih čaka tekmo-
vanje v Zlatiboru na Češkem, kamor so
bili izbrani kot edini zbor iz Slovenije,
sodelovalo pa bo osem zborov iz osmih
srednjeevropskih držav.
V decembru bodo najbrž spet prepevali
božične pesmi in pripravili še kakšen
koncert za ljubitelje zborovskega petja.
Kljub obilici dela v zboru ne zanemar-
jajo družabne plati, tako bodo letos pr-
vič organizirali kresovanje na prostem
na predvčer praznika dela, ki bo 30. ap-

rila na brežiškem sejmišču. "K sodelo-
vanju želimo pritegniti tudi druge pevce,
kulturne delavce in vse, ki si želijo po-
pestritve vsakdanjika," pravi Bojan Kap-
lan. "Vabimo vas, da se nam pridružite
in prispevate k dobremu razpoloženju,
za najnujnejši del priprav pa bomo po-
skrbeli vVivi!" (S.M.)
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ryeza prijateljev
mladine Slovenije je
slavila 45-letnico
svojega delovanja.
Jubilej so obeležili
tudi s podelitvijo
priznanj tistim, ki že
več let plodno sode
lujejo v tej nevladni
organizaciji. Med
dobitniki najvecjih

, priznanj Zlati znak
' ZPMS, ki jih je na lju

bljanskem gradu
podeljevala pred
sednica ZPM Slove-

| nije Vika Potočnik,
I sta bili tudi dolgolet

na sekretarka ZPM
Krško Vida Ban (na
sliki) ter DPM Ko-
privnica.

Člani Pevskega društva Roženkraut so neumorni, saj so poleg itevilnih
priloinostnih nastopov, tokrat pripravili samostojen kulturno-zabavni večer
z naslovom Sonce doll gre, s katerim so 28. marca nastopili v gasilskem
domu na Bregah. Večer slovenskih ljudskih pesmi so popestrili s kratkimi
šalami, anekdotami, priložnostnimi skeči in zvoki harmonike.

SVILENE SLIKE JANJE
SEVER

Od začetka aprila je v Galeriji
Krško na ogled razstava z nas-
lovom Šopki, katere avtorica je
arhitektka Janja Sever iz Ljub-
ljane. Ob otvoritvi razstave so
tokrat nastopile učenke krške
glasbene sole Nina Pirc in
Tinkara Troha v violinskem ter
Mateja Somrak in Špela Fekonja
v kitarskem duetu. 0 umetnici
in njenem ustvarjalnem ciklusu
pa je obsikovalcem govorila
Tatjana Avsec, vodja območne
izpostave sklada za ljubiteljske
kulturne dejavnosti.

LITERARNO POPOLDNE
S POSAVSKIMI LITERATI

V okviru prireditev Ob dnevu knjige v
Krškem bo v petek, 23. aprila 1999, od
17.00 do 18.30 v parku pri stavbi CKŽ
30 v Krškem literarnmo popoldne s
posavskimi literati. Svoja literarna dela
bodo predstavili: Damir Šamberak -
Kukoviae, Ivana Bogolin, Nada Ravnikar,
Brigita Srpčič, Dragica Dani, Jurij
Avsenak, Jožica Vogrinc, Nataša Span,
Maruša Mavsar, Slavica Jarkovič, Ana
Rostohar, Rudi Stopar, Drago Pirman,
Asta Malavašič, Maja Malavašič inTamara
Vonta. Nastopila bo tudi pevka Stanka
Macur.

DVE NAGRADI
ZA'HTEMNE ANGELE
USODE"

Film Temni angeli usode režiserja Saša
Podgorška iz Brežic in skupine
Demolition Group v glavni vlogi je na
drugem festivalu slovenskega filma v
Portorzu prejel dve nagradi, in sicer za
najboljšo kostumografi jo Alana
Hranitelja ter najboljšo montažoVesne
Nikolovske - Kržičnik. (B.M.)

übzörniK
Xeiyfax: 2O-32O

Zdruiena lista socialnih demokratov

r a z p i s u j e

javni natečaj za podelitev
"Prvomajske nagrade solidarnosti"
za izjemno humanitarno ali solidar-
nostno dejanje v preteklem letu.

Nagrado lahko prejmejo posamez-
nica ali posameznik, skupina ali dru-
ga organizacija. Prijava mora vsebo-
vati: osnovne podatke o kandidatu
(ime in priimek oz. naziv in točen
naslov) in utemeljitev predloga.
Nagrajenec na javni prireditvi ob
dnevu stranke prejme umetniško
delo v trajno last in podeli denarni
znesek v višini 300.000 SIT v soli-
darnostni namen po lastni izbiri.
Prijave sprejemamo do vključno 10.
maja 1999 na naslov ZLSD, Levsti-
kova 15, Ljubljana s pripisom "Za
Prvomajsko nagrado solidarnosti".

Članice Aktiva kmečkih žena Pod Gorjanci znajo poleg številnih dobrot za pod zob pripraviti tudi marsikaj drugega.Tako so
za letošnjo pomlad pripravile kulturni večer pod naslovom Petelinček je zapel, s katerim so nastopile že v Kostanjevici in v
Podbočju. K sodelovanju so povabile tudi kostanjeviško tamburaško skupino bratov Kuhar, ki so prav tako navdušili občinstvo.
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IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI ObzöniiK
Bizeljsko

HUJŠI SOVRAŽNIK OD
TRTNE UŠI JE VČASIH

DRŽAVA
Turistično in vinogradniško društvo Bizeljsko sta minuli teden
priredila že tradicionalno praznovanje za vse ljubitelje in
poznavake dobre kapljice, Praznik vina - Bizeljsko 99. V sklopu
"vinskega praznika" so organizirali ocenjevanje vin, strokovno
predavanje na temo Značilnosti in problematika vinskega letnika
98, demonstracijo vinogradniške mehanizacije, razstavo o
vinogradništvu ter svečano podelitev diplom in priznanj za
nagrajena vina. Na novinarski konferenci, ki je bila I .aprila v
Gostišču Kocjan v Stari vasi, pa so spregovorili tudi o vinski krizi
in težavah pri trsnem izboru.s katerimi se srečujejo vinogradniki
na bizeljsko-sremiškem vinorodnem področju.

Vinska trta na poboqu Orl ice, od
Sromelj do Bizeljskega lepo in bogato
obrodi.saj je deležna največ sončnih dni
na leto v Sloveniji. Kljub temu, da so
Bizeljčani znani in širše priznani kot
dobri vinogradniki in kletarji, pa se pri
pridelavi vina srečujejo s problemi,med
katerimi je največji trsni izbor, ki nam
ga je v imenu organizacijskega odbora

izpostavil Janez Šekoranja. Po
njegovih besedah se na Bizeljskem že
leta trudijo in borijo, da bi jim država v
Zakonu priznala sorte, ki že od nekdaj
uspevajo na Bizeljskem: rumeni muškat,
neuburger in sivi pinot. Neuburger je
prise! v njihove kraje že s Habsburžani,
danes pa uspeva na Bizeljskem celo
boljše kot na spodnjeavstrijskem pre-
delu, kjer so korenine in zibelka te trte.
Tudi rumeni muškat, ki dosega visoke
ocene tako med domačimi kot
mednarodnimi vini, ni deležen vrhuns-
kega naziva, saj tako kot neuburger naj
ne bi sodil na Bizeljska poboqa. Enako
usodo omenjenih vin deli tudi sivi pinot,
imenovan tudi rulandec ali kakor mu
pravijo domačini rulender, ki je bil znan
na Bizeljskem že v času Avstro-Ogrske.
Torej, potemtakem, bogata zgodovinska
dediščina nič ne šteje, pravijo prizadeti
bizeljski vinogradniki. Poleg vseh
omenjenih vrst je bilo Bizeljsko znano

že pred drugo svetovno vojno tudi po
tramincu in rumenemu plavcu, ki je
avtohtona vrsta Bizeljskega.

Bizeljski vinogradniki imajo poleg dob-
rega vina v rokah tudi druge argumente
s katerimi naj bi prepričali Ministrstvo
za kmetijstvo, gozdarstvo in turizem, da
se njihove tradicionalne sorte vpišejo
v t.i "Vinski zakon", ki dobiva podza-
konske akte.Slednje je pripravila stroka,
ki pa so jo v zadnjem delu oblikovanja
izločili in bati se je, da zadnji "vinski"
izdelovalci ne bodo naklonjeni Bizelj-
čanom.Vendar se bodo, pravijo, tako kot
pred 120 leti, ko je 1880 leta vinograde
pomorila trtna uš in so ob pomoči
agronoma Ivana Ballona začeli obnovo
vinogradov na novi ameriški podlagi,
borili tudi danes, ko s strani države ni
dovolj posluha za vinogradništvo in tr-
ženje vina.Več o sami prireditvi Praznik
vina na Bizeljskem pa v naslednji številki.
(B.M.)

Znani vinski strokovnjak mag.
Julij Nemanič med ocenjeva-
njem vzorcev

Krajevna skupnost Krško

IZBOLJŠATI KVALITETO
ŽIVLJENJA

Krajevna skupnost Krško (KS) šteje okoli 8.300
prebivalcev in je največja KS v posavski regiji. Ker je
obmocje KS Krško pretežno območje mesta, bi jo morali
upravičeno obravnavati kot "mestno", ki naj bi bila po
takšni kategorizaciji deležna tudi večjih razvojnih
programov, posegov, konec koncev pa tudi sredstev v
občinskem proračunu, smo lahko slišali 15. marca na
razširjeni seji KS Krško, kjer so predstavili program za
štiriletno mandatno obdobje od leta 1999 do leta 2002.

Niko Žibret, podpredsednik
sveta KS Krško je poudaril, da
si bodo prizadevali pridobiti
omenjeni status KS, sicer pa si
bodo v svojih razvojnih pro-
gramih prizadevali izboljšati
kvaliteto življenja tako v mes-
tnem predelu kakor tudi na
obrobnih predelih mesta
Posebno pozornost namerava-
jo posvetiti izdelavi prostor-
skih dokumentov, izvedbi pli-
nifikacije, ureditvi ulic in iz-
gradnji novega mostu ter ob-
voznice Krško - Brežice mimo
NEK. Vsekakor bo potrebno
poiskati primerno rešitev ob-
voza starega mestnega jedra s
tunelom pod Žviko ali s kakš-
no drugo varianto, na občino
Krško pa nameravajo nasloviti
tudi pobudo za izdelavo višjih
brežin na obeh bregovih Save,
s čimer bi se lahko izognili vse
pogostejšim in skorajda že
vsakoletnim poplavam.
Vključiti se nameravajo v ure-
janje vprašanj s področja
zdravstva, kjer so izpostavili
izgradnjo novega zdravstve-
nega doma, v kulturo, šolstvo,
kjer je tekla beseda o zapolni-
tvi sedanje srednje tehnične
sole po njeni preselitvi v novi
šolski center, ki je že v izgra-
dnji. Na omenjeno lokacijo bi
se lahko preselila Ljudska uni-
verza ali Glasbena sola, s tern
pa naj bi ohranili življenje in
kulturno dogajanje v starem
mestnem jedru na Hočevarje-
vem trgu.

Med drugim bo svet KS name-
nil tudi več pozornost ureditvi
odlagališča radioaktivnih od-
padkov v nuklearki, pri tern pa
se niso izognili tudi vprašanju
pridobitve objektivne rente za
prebivalce v njeni neposredni
okolici. Spremljati nameravajo
tudi izvajanje in uresničevanje
ekološke sanacije v tovarni VI

PAP Krško. KS namerava ohra-
njati že tradicionalna prvo-
majska praznovanja krajanov
na Trški gori, krajevni praznik
bodo obeležiti s podelitvijo
priznanj, organizirali pa tudi
novoletna silvestrovanja,
predvsem letošnje, ki bo na
prelomnici tisočletja.

Vsebinsko bogat in dobro pri
pravljen program dela KS za
leto 1999 po specifikaciji po-
sameznih področij in prog-
ramov znaša 717 milijonov to-
larjev. V kolikšni višini pa bo
KS, ki si bo sicer prizadevala
pridobiti tudi lasten vir stal-
nega financiranja, deležna
sredstev iz občinskega prora-
čuna, je še vprašanje, saj je
znano, da bo občina morala v
tern letu prednostno sanirati
svoj proračun, če bo želela
vsaj v leto 2000 vstopiti s ko-
likor se da saniranim in "zdra-
vim" stanjem v občinski bla-
gajni. (B.M.)

Niko Žibret
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POMERILI SO SE POSAVSKI
KOŠARKARSKI UPI

V soboto, 3. aprila 1999, je v Leskovcu potekal fmalni turnir košarkarske lige za
ekipe posavskih osnovnih šol (igralci letnika 1986 in mlajši). Tekmovanje, ki je
potekalo v januarju, februarju in marcu, je organiziral KKTEN Krško, ki želi na ta
način pridobiti mlade za košarko ter si z načrtnim delom zagotoviti perspektiven
kader iz domačih logov. Rezultati - četrtfinale: OS Raka: OS Brestanica - 3 1:21, OS
Kostanjevica : OŠ Krško - 12:18, OS Senovo : OŠ Podboqe - 15:25. Polfinale: OS
Brežice : OŠ Krško - 41:28, OS Raka : OS Podboqe - 20 : 28. FINALE: OŠ Brežice
: OS Podboqe - 36 : 34.

Zmagala je ekipa OŠ Brežice (na sliki desno zgoraj) pred OS Podboqe (spodaj) in
ekipo OS Raka (manjša slika desno spodaj). Najboljšemu strelcuTomislavu Laktiču
iz ekipe OŠ Brežice je čestital član uprave KK TEN Krško Ivan Kozole (desno).
Fotografije: FOTO BB Krško.

ObzorniK
KRŠKE PLAVALKE
TRETJEVSLOVENIJI

Ekipi osmih deklic (87 in 88 letnik) in
treh dečko (85 letnik) PK Celulozar
Krško je uspelo doseči na zimskem
prvenstvu Slovenije, ki je bilo od 12.
do 14. marca v Kranju, največji klubski
uspeh iz letne sezone 1998. Plavalke
in plavalci so se do zadnje discipline
državnega prvenstva borili s klubi iz
veliko večjih mest kot je Krško in
dosegli odlično peto mesto (299,5
točk). Še večji uspeh pa so dosegle
mlade plavalke, ki so zasedle ekipno
tretje mesto (202 točke), ter njihovi
štafeti 4x100m prosto (4:47,98) in
4x100m mešano (5:23,62) v postavi
Nina Andrijaševič, Sara Hojski
Nina Pirc in Dolores Žičkar solidno
tretje mesto.

Med posamezniki je blestel M i t j a
Furst (85) z doseženimi 94 točkami,
ko je osvojil tr i 4.mesta, in sicer na
400m prosto (4:39,80), 100m prosto
(1:00,08) in 200m delfin (2:35,97), tr i
5.mesta: na 200m prosto (2:12,70),
100m delfin (1:08,84) in 800m prosto
(9:37,76) ter 6.mesto na 200m mešano
(2:30,76). Sara Hojski (88) je v boju

z eno leto starejšimi plavalkami za 29
stotink sekunde zgrešila bronasto
kolajno na 100m delfin (1:20,53), kar
pa je zadostovalo za prvo mesto v mlajši
kategoriji. Dosegla je 3.mesto na 200m
delfin (3:08,19) in 200m mešano
(2:57,35) ter dve 4.mesti: na 400m
mešano (6:12,55) in 100m mešano
(1:12.70). Nina AndrijaSevič (88) je
še enkrat potrdila premoč na 200m
hrbtno (2:52,66) s prvim mestom v
mlajši kategoriji, z osvojenimi tremi
t r e t j i m i mesti: na 100m hrbtno
(1:22,87), 100m prosto (1:12,03) in
200m prosto (2:39,33) in s 4.mestom
na 400m prosto (5:35,58). Vedrana
S e m b e r (88) pa je za las zgrešila
diplomi Plavalne zveze Slovenije z
osvojenima 4.mestoma: na 100m delfin
(1:23,82) in 200m delfin (3:11,47).

Druga štafeta v postavi Maja Marušič,
Petra Rostohar. Vendrana Sember
in Tanja Tomič je dosegla 5. mesto na
4x100m mešano (5:35,60) in 7.mesto
na 4x100m prosto (5:05,65). Posebno
so se izkazale tudi naslednje plavalke:
Dolores Žičar (87) s 5.metom na
200m prsno (3:00,37), P e t r a
Rostohar (87) s 7.mestom na 100m
delfin (1:23,14) in osvojenimi 24

točkami, Maja Marušič z 8.mestom na
100m prsno (1:29,33) in Nina Pirc
(87) z največ osvojenimi, 40-imi točkami
med plavalkami in 9.mestom na 400m
prosto (5:31,72) in 100m hrbtno
(1:21,60).

Zimsko driavno prvenstvo za ml.
deklice in dedke

PRIMOŽ HRIBŠEK -
DRŽAVNI PRVAK
PK Celulozar Krško je dobil novega
zimskega državnega prvaka na zimskem
državnem prvenstvu v Kranju,
dvanajstletnega HribSek Primoia na
100m hrbtno (1:16,23) v konkurenci 65
plavalcev iz 17-ih klubov. Priplaval je tudi
srebrno kolajno na 100m delfin
(1:19,27) in bronasto na 200m hrbtno
(2:46,1 I) ter je s 1332 točkami po
prvem delu driavnega prvenstva največ
prispeval k solidni ekipni uvrstitvi -
7.mestu. Tudi O m e r z e l Jernej je
dvakrat stopil na zmagovalne stopničke,
in sicer na 100m mešano (1:18,34) in
100m delfin (1:19,56), Furst Matej pa
je v boju z eno leto starejšimi plavalci
na 50m prosto dosegel odlično 5.mesto
(0:33,50). Moška štafeta 4x50m mešano
v postavi Hribšek Pr imoi, Omerzel

Jernej, Mavsar Sven in Furst Matej
je za sekundo in pol zgrešila bronasto
kolajno in na koncu zasedla 6.mesto
(2:27,53). V ekipi mlajših deklic, ki je
bila t o k r a t številčno okrnjena, je
najhitreje odplavala prijavljene
discipline Kozole Patricija (89).

Teden dni kasneje, 27.marca, so mlajši
dečki in deklice tekmovali na drugem
delu driavnega prvenstva v Mariboru,
kjer je 13-clanska ekipa PK "Celulozar

Primož Hribšek
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POSAVSKI ALPINIST! NA SVOJO PRVO
HIMALAJSKO ODPRAVO

Posavski alpinistični klub je bil ustanovljen pred šestimi leti.orga-
nizirano ukvarjanje z alpinizmom pa seže še kakšna štiri leta
nazaj, ko je bila ustanovljena Alpinistična skupina, ki je delovala
pod pokroviteljstvom novomeških alpinistov.Takoj.ko se je v sku-
pini oblikovalo dovolj močno strokovno jedro, so ustanovili pri
PD Bohor alpinistični odsek. Kmalu zatem pa so se tudi osamo-
svojili in ustanovili Posavski alpinistični klub ali na kratko PAK,
kot ga sami imenujejo.Tako bi lahko rekli, da je letos nekakšna
desetletnica organiziranega ukvarjanja z alpinizmom v Posavju.
Prav to obletnico pa so člani kluba želeli še posebno poudariti
in se odločili za organizacijo svoje prve himalajske odprave. Za
cilj so izbrali šesti najvišji vrh na svetu, 8201 meter visoki Cho-
Oyu. Ker pa je za tak podvig potrebno imeti kar veliko izkušenj
in znanj, bomo najprej povedali kaj vse so v Posavskem alpinisti-
čnem klubu delali do sedaj in s čim vse se ukvarjajo.

V klub je vključeno preko 70 članov in
od tega jih je Jaba polovica osnovno-
šolcev in srednješolcev. Prav najmlajši
se ukvarjajo predvsem s športnim ple-
zanjem. Kot že beseda sama pove, gre
pri športnem plezanju predvsem za
šport, kar pomeni, da mora biti za var-
nost maksimalno poskrbljeno. S šport-
nim plezanjem se ukvarja tudi več sta-
rejših članov, ki so mentorji mlajšim in
skrbijo za njihove treninge.znanje in vz-
gojo.Športno plezanje se odvija na nižjih
naravnih stenah do 30 metrov, kakor
tudi na umetnih plezalnih stenah, ki so
nameščene v telovadnicah.

Treningi športnih plezalcev potekajo
vsak dan med tednom in sicer po razli-
čnih skupinah, glede na sposobnost ot-
rok. Otroci večkrat za konec tedna od-
idejo na plezanje tudi v naravna plezali-
šča po Sloveniji, med počitnicami pa so
bili tudi že v znanih francoskih in itali-
janskih plezališčih. Zaradi prizadevnega
dela pod vodstvom Andreja Sotelška, ki
je načelnik sekcije za športno plezanje
v klubu in ostalih inštruktorjev, tudi re-
zultati niso izostali. Tako so mladi po-
savski športni plezalci že zmagovali na
tekmah za državno prvenstvo in so tudi
člani državne reprezentance v mlajših

zasedla skupno 7.mesto med 17-mi
slovenskimi klubi. Med posamezniki je
bil najbolj uspešen Hribšek Primož
(87) z največ osvojenimi 2628 točkami
za ekipo in osebnimi rekord i , z
doseženimi uvrstitvami: 5.mesto na
50m hrbtno (0:35,82), 6.mesto na 50m
delfin (0:35,30), lO.mesto na 200m
prosto (2:33,95) in I5.mesto na 100m
prosto (1: 11,91). Drugi po uspešnosti
je O m e r z e l Jernej (87) skupno z
2293 točkami. Na sobotnem
uspešnem nastopu sta mu za par
sekund ušli dve kolajni z osvojenim
4.mestom na 50m hrbtno (0:35,59) in
4.mestom na 100m prsno (1:27,93),
dosegel pa je tudi 7.mesto v državi na
50m delfin (0:35,33). Furst Matej
(89) sodi med najmlajše v ekipi. Na
tekmovanju je zbral 2038 točk in
nanizal odlične uvrstitve v mlajši ka-
tegoriji (88 letniki in mlajši): 6.mesto
na 50m hrbtno (0:39,27), 8.mesto na
100 m prosto (1:13,65) In I l.mesto
na 200m prosto (2:42,80), drugače pa
Matej v konkurenci desetletnikov drži
trdno prvo mesto na 100m prosto in
50m hrbtno. Med 3 I sodelujočimi
štafetami je moška štafeta v postavi
Omerzel, Hribšek, Furst in
Šalamon zasedla 8.mesto s časom

2:14,18.
Za uspešen zaključek zimske sezone pri
mlajših dečkih in deklicah so zaslužni
tudi: Mavsar Sven (87) z osvojenimi
1431 točkami, Kozole Patricija (89)
s 1407 točkami, Šalamon Blaž (88) z
761 točkami, Mandl Nina (90) s 580
točkami, Zakšek Karolina s 442 toč-
kami, Prah Peter (88) z 211 točkami
in Žnidaršič Nina (89) z osvojenimi
198 točkami. (I.G.)

Ples

TRI FINALNE UVRSTITVE

PLESALCEV
V nedeljo 14. marca je bilo v Mariboru
driavno prvenstvo v latinskoameriških
plesih, katerega so se udeležili tudi štirje
pari Posavskega plesnega kluba Lukec
Krško.V kategoriji mlajših pionirjev sta
Tadej Drakulič in Katarina Račič
zasedla 4.mesto, Gregor Sotošek s
soplesalko Majo Omerzel pa 5.mesto.
5.mesto sta osvojila tudi LukaVodlan
in Maja Bromše v kategoriji pionirjev,
med mlajšimi mladinci pa je 17.mesto
osvojil plesni par Luka Lazanski in
Sabina Bizjak (D.V.)

Kolesarstvo

3 9 . J A D R A N S K A
M A G I S T R A L A

V času od 19. do 21 .marca je potekala
39. Jadranska magistrala, etapna
kolesarska dirka v dolžini cca 450 km
(I.etapa Umag-Umag - 140 km, 2.etapa
Buje-Krk - 160 km, 3.etapa Crikvenica-
Umag - 151 km). Sodelovalo je 25 ekip
s 6 tekmovalci, med 6 slovenskimi
ekipami pa so Kolesarsko društvo
Savaprojekt Krško zastopali: Gregor
Zajc, Andrej Gimpelj, Jože Puš,
Bogdan Ravbar, Sandi Šmerc ter
Borja Jelič. V zadnji etapi so naši
tekmovalci zasedli naslednja mesta:
I 6.mesto Sandi Šmerc, 29.mesto
Gregor Zajc, 38.mesto Bogdan Ravbar,
68. mesto Jože Puš in 69.mesto Andrej
Gimpelj. Jelič Borja zaradi poškodbe,
padca v zadnji etapi, ni nastopil.V ge-
neralni razvrstitvi sta najboljše mesto
dosegla Sandi Šmerc z uvrstitvijo na
27.mesto in Bogdan Ravbar, ki je zasedel
3 l.mesto. Ekipno je KD Savaprojekt
Krško osvojil solidno 5.mesto, Gregor
Zajc pa je v točkovanju letečih ciljev
osvojil odlično 2.mesto. (I.Ž.)

Posavski alpinistični klub

P R V E N S T V O
OSNOVNOŠOLCEV V

ŠPORTNEM PLEZANJU
Posavski alpinistični klub je 3. aprila
1999 organiziral drugo tekmo za
prvenstvo osnovnošolcev vzhodne
Slovenije v športnem plezanju.Tekma,
katere se je udeležilo 55 tekmovalcev,
je potekala na umetni plezalni steni v
OS Brestanica.

Med mlajšimi deklicami je domača
tekmovalka Katja Krejan zasedla
5.mesto, v kategoriji mlajših dečkov, ki
je bila najštevilčnejša, pa je Nejc
Rostohar osvojil visoko 6.mesto.
Matic Trebušak je bil 9., Simon
Perčič, ki trenira šele pol leta, pa je
osvojil 23.mesto.V kategoriji starejših
deklic je Tjaša Zakšek, zmagovalka
prve tekme v Laškem, tokrat osvojila
2.mesto, pri starejših dečkih pa sta
Nejc Pozvek in Matej Radojčič
prav tako dosegla odlični uvrstitvi, saj
sta si razdelila 3.mesto. Po končanem
tekmovanju so se najboljši tekmovalci
iz posameznih kategorij pomerili še v
"mastersu", t.j v tekmi za pokal
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kategorijah.
Druga dejavnost, s katero se v klubu
ukvarjajo, je alpinizem. K alpinizmu spa-
dajo različne zvrsti oz. aktivnosti, kot
so: plezanje kopnih smeri, plezanje za-
ledenelih slapov, zimskih smeri, osvaja-
nje najvišjih domačih vrhov v zimskem
času in najvišjih evropskih gora, turno
smučanje in tudi odpravarstvo. Člani
kluba so preplezali v domačih gorah že
večino klasičnih smeri, večkrat pa se od-
pravijo plezat tudi v visoke evropske
stene.

Nekajkrat so se najboljši alpinisti kluba
podali tudi na odprave na druge celine
sveta, in sicer sta Andrej Sotelšek in
Aleksandra Voglar v Severni Ameriki
opravila več težjih ponovitev smeri v
granitnih stenah ameriških nacionalnih
parkov.Andreju pa je uspelo preplezati
steno El Capitana, eno najlepših sten,
ki si jo želi preplezati skoraj vsak alpinist.
Andrej se je lansko leto podal tudi na
oddaljeni Madagaskar, kjer je s sople-
zalcem preplezal zelo težko prvens-
tveno smer, za kar je bil proglašen za
leto 1998 kot drugi najperspektivnejši
alpinist v Sloveniji. V Južno Ameriko sta
se pred tremi leti podala tudi Marjan
Zver in Matej Zorko, kjer sta prav tako
postala avtorja dveh prvenstvenih smeri
v šesttisočakih Ranrapalka in Oshapalka.
Oba vzpona sta bila ocenjena v tistem
letu kot ena najboljših v državnem me-
rilu. Na isti odpravi se je Metod Kovačič
povzpel na drugi najvišji vrh J.Amerike,
Huascaran (6800m).

V Južno Ameriko pa sta se podala tudi
Gorazd Pozvek in Bojan Kurinčič, in si-

cer s ciljem, da se povzpneta na najvišji
vrh obeh Amerik, 6960 metrov visoko
Aconcaguo. Uspelo jim je in to je tudi
najvišji vrh, ki so ga do sedaj osvojili
člani kluba.

V letošnjem letu so se odločili, da
se poskusijo tudi v najvišjih gorah
sveta, v Himalaji. Za svoj cilj so si
izbrali šesti najvišji vrh na svetu,
C h o - O y u ( 8 2 0 1 m ) . Seveda pa
organizacija take odprave pomeni
kar hud zalogaj. Vse dosedanje
odprave so bile manjše, tako po
številu udeležencev kot po zada-
nem cilju, seveda pa tudi po orga-
nizacijski plati. Ker je potrebno
z b r a t i za odpravo t u d i veliko
d e n a r n i h sredstev, bo č l a n o m
odprave pomagal pri tern tudi
pihalni o r k e s t e r V i d e m , ki bo
skupaj s člani odprave v soboto, 24.
apri la ob 18. u r i , p r i p r a v i l v
K u l t u r n e m d o m u v K r š k e m
koncert in predstavitev odprave.
N a ogled pa bo tudi razstava alpi-
nističnih fotografij. Vse ljubitelje
gora in dobre glasbe zato vabijo
na to prireditev.

V klubu pa skrbijo redno tudi za izo-
•braievanje mladih plezalcev in tistih, ki
se v klub včlanijo na novo. Zato redno
prirejajo alpinistične sole in tečaje špor-
tnega plezanja, svoje znanje pa nadgra-
jujejo še na vsakoletnih izpopolnjevalnih
tečajih. (PAK)

Brestanice, kjer so se borili za lepo
nagrado.kolo tovarne Rog iz Ljubljane.
Z malo manj športne sreče sicer
nagrade ni osvojil eden od domačih
tekmovalcev, sta pa zato odlično 3. in
4. mesto osvojila Nejc Pozvek in
Tjaša Zakšek, Matej Radojčič pa
8.mesto. (PAK)

Ju-jitSU

POSAMIČNI IN EKIPNI
USPEH SEVNIČANOV

13. marca je bil vTacnu driavni turnir
v JU-JITSU borbah v mladinskih in
članskih kategorijah, na katerem je
sodelovalo 55 tekmovalcev iz 10
slovenskih klubov. Tekmovalci
Društva za borilne veščine Ippon
Rucanor iz Sevnice so na tekmovanju
osvojili kar 10 medalj, s čimer so
postali najuspešnejši klub na turnirju.
V kategoriji mladink je Katja Urek
zasedla I.mesto /do 58 kg/, Nina
Jazbiniek pa 2.mesto /do 68 kg/ (obe
Ippon ), med mladinci je Kežman
Jože (Katana Globoko) zasedel
3.mesto /do 85 kg/, Požun Jože

5.mesto /do 69 kg/ in Pečnik Boštjan
5.mesto /do 85 kg/ (oba lppon).V članski
konkurenci so tekmovalci Ippona
osvojil i kar t r i 3.mesta, in sicer
Mahmutovič Denis /do 63 kg/, Ivačič
Zvonko /do 77 kg/ in Mile Sadzak /
nad 94 kg/ in dve 2.mesti, ki sta ju
osvojila Uroš Beltram /do 85 kg/ in

R o b e r t Gorenc /do 94 kg/. Med
članicami so si tekmovalke Ippon
Rucanor razdelile prva t r i mesta,
I .mesto je osvojila Vesna Mesojedec
/do 55 kg/, 2.mesto Katja Urek /do
62 kg/ in 3.mesto Nina Jazbinšek /do
62 kg/. (M.G.)

Gimnastika

IM.PRVENSTVENA
TEKMA
V soboto, 27.marca so telovadke
Gimnastičnega društva RAIN Krško
nastopile na III. prvenstveni tekmi v
"B" programu Gimnastične zveze
Slovenije.V kategoriji deklic"B" (letnik
89) je ekipa GD Rain v postavi Lara
Umek, Sara Stopar in NinaVajdič
osvojila ekipno 7.mesto s seštevkom
gimnastičnega mnogoboja 75,950
točke, med posameznicami pa se je
najbolje uvrstila Nina Vajdič, in sicer
na 23.mesto.V kategoriji mladinke"B"
(letnik 85) pa je ekipa GD Rain Krško
v postavi Špela Lupšina, Simona
Gnidica in Petra Zaplatič osvojila
3.mesto s seštevkom mnogoboja
96,90 točke in tako že drugič na
kvalifikacijskih preizkušnjah potrdila
ekipno doseženo normo za nastop na
DP 99, ki bo predvidoma 25.maja v
Mariboru. Med posameznicami pa je
odlično nastopila Petra Zaplatič, ki
je osvojila 5.mesto v mnogoboju s
seštevkom 35,55 točke. (R.Z.)
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SPORT IN REKREACTJA ObzorniK
USPEŠEN VIKEND
KD SAVAPROJEKT

Rezultati tekmovanja za Po-
kal Slovenije v Novi Gorici
dne 10.4.99 v kategoriji de-
čki: Dečki A: 4. mesto - Rok
Zagorc, 9. mesto - Damjan
Zajec, Dečki B: 13. mesto - Bo-
ris Remih, 16. Domen Urba-
nčič.
Mednarodna tekma - San Da-
niele v Italiji - 11.4. 99 v ka-
tegoriji mlajši mladinci: 2.
mesto: Gregor Kodrič, 9. Sašo
Arh ( osvojil tudi dva leteča
cilja), 12. Gusti Fridl, 15. Mi-
šel Zalokar, 20. Uroš Rogič.
Ekipno so mladi kolesarji Sa-,
vaprojekta osvojili 2. mesto.
Mednarodna tekma za sta-
rejše mladince - Gra-
fenstein , Avstrija: 1. mesto -
Primož Četrtič, 11. Roman
Plahuta 16. Alan Pernar.
Članska ekipa je zaradi do-
godkov v ZRJ ostala doma,
saj je dirka Po poteh kralja
Nikole odpovedana. Ekipa
nadaljuje s treningi in se pri-
pravlja na nova tekmovanja.

ŠANTEJ IN LEKŠE
ZA RAZLIČNA

KLUBA

Prva letošnja speedway dirka,
ki jo je v nedeljo, 4. aprila 1999,
organiziralo AMD Krško, se je
končala pričakovano, in sicer z
zmago lanskoletnega državne-
ga prvaka Ljubljančana Mateja
Ferjana. Druga zanimivost to-
kratne prireditve je bila v dejs-
tvu, da je nekdanji državni
prvak in domačin Gerhard Lek-
še(na sliki) tokrat prvič branil
klubske barve Lendave. Rezul-
tati: 1. Matej Ferjan (Ljubljana),
2. Karoly Lechky (Lendava), 3.
Izak Šantej (Krško), 4. Gerhard
Lekše (Lendava), 5. Martin
Peterca (Ljubljana), itd.

POSAVSKA
REKREATIVNA
TENIŠKA LIGA

V okviru programa rekreativnih
tekmovanj Razgibajmo življe
nje tudi letos organizira Šport-
na zveza Brežice Posavsko rek-
reativno ligo, v kateri Iahko so-
delujejo ekipe športnih organi-
zacij, podjetij in drugih orga-
nizacij s področja Posavja in v
katerih so Iahko igralci v staro-
sti nad 35 let. Z novim tekmo-
vanjem začenjajo prav te dni,
lanski rezultati pa so bili nas
lednji:

Rezultati lige - sezona 1998:
1. mesto: Teniški klub Brezina ,
2. TK Brežice II
3. TK Krško
4. TK Brežice 1
5. TK Sevnica "
6. SV - 6770 Cerklje
7. Rostfrei Krško
8. SDE NEK Krško

KRŠKI
NOGOMETAŠI

VVODSTVU
Ze nekajletno načrtno delo krških
nogometnih delavcev daje po dobrih
rezultat ih v nižjih starostnih
kategorijah vse boljše rezltate tudi
v članski konkurenci. Tako so na
sobotnem derbiju MNZ Celje (10.
aprila) člani NK Krško prepričljivo
premagali ekipo NK Kovinarja iz
Stor z rezultatom 4:0 in z zmago
prevzeli vodstvo na lestvici, s tern
pa naredili še en korak več k uvrstitvi
v višji rang tekmovanja. Za Krško so
v derbiju pod vodstvom trenerja
Soldata nastopili:Jazbec, Perše, Lenič,
Bakič, Rabič, Gabrič, Mlakar, Zorko
(I), Kene (2), Molan, Panic (I) (na
sliki), Omerzu.Ameti in Cedilnik.

MOTOKROS MOTORJI
SPET ZAHRUMELI

Gorazd Oprešnik, k\ letos vozi za Fun šport je z dvema dobrima vožnjama uspešno
nadomestil Mateja Žvana. Na prvi dirki za državno prvenstvo v Prilipah je bil v razredu
do 80 ccm drugi in s tem napovedat, da bo skušal letos se večkrat stopiti na stopničke in
s tem zbrati čimveč točk v državnem prvenstvu, s čimer se mu nasmiha tudi eden od
pokalov na koncu sezone.

Na Prilipah je AMD Brežice 14. marca
pripravilo prvo dirko državnega pr-
venstva v motokrosu, ki si jo je v lepem
sončnem vremenu ogledalo več kot t i-
soč gledalcev. Na njej je v treh članskih
kategorijah nastopilo kar 75 motokro-
sistov, med njimi tudi 7 predstavnikov
dveh klubov iz Posavja.

Najuspešnejši je bil Gorazd Oprešnik,
ki je v krškem Fun športu nadomestil
lanskoletnega državnega prvaka Mateja
Žvana. Ta je namreč prestopil v drug
klub, takoj po štartu prve vožnje pa je
padel in si zlomil dve kosti na desni nogi,
tako da so ga odpeljali v breiiško bol-
nišnico. Gorazd Oprešnik, ki je bil lani,
ko je vozil za AMD Slovenske Konjice,
peti v državnem prvenstvu, sicer je
doma iz Sentjurja pri Celju, je tokrat,
kljub dvema padcema osvojil odlično
drugo mesto in to v obeh vožnjah ter s
tem napovedal, da je med najresnejšimi
kandidati za vrh v najšibkejši kategoriji
do 80 ccm.V tem razredu je bil njegov
brat Iztok Oprešnik 22. in Niko Hrstič
pa 23. Oba sta letos prestopila v člansko
kategorijo, lani sta se namreč še merila
med podmladkom. V tem razredu bo
nastopil tudi Fanovec Boštjan Ocvirk
iz Pečic, ki se tokrat ni pojavil na štartu,
je pa na dirki po enoletnem premoru
spet nastopil Marko Krošelj clan AMD
Brežice, ki je osvojil 24 mesto.
V četrtliterskem razredu je bil uspešen
tudi Andrej Čuden iz AMD Brežice, ki
je po dvoboju z Boštjanom Kampušem
v obeh vožnjah osvojil tretje mesto,
Simon Gomilšek iz Fun športa, ki lani
ni vozil dirk državnega prvenstva, pa je

kljub poškodbi, ki jo je imel pred dobrim
mesecem, zaradi česar skoraj ni treniral,
osvojil 18. mesto.

V razredu do 125 ccm je nastopil le
Primož Jazbar (AMD Brežice). V prvi
vožnji je po padcu odstopil, v drugi je
končal na osmem mestu, kar mu je na
koncu zadostovalo za I I. mesto.
Sicer pa so zmagovalci v posameznih
razredih postali:

80 ccm: I. Samo Kurnik (Mototurist
Lenart),2. Gorazd Oprešnik (Fun šport
Krško), 3. Jaro Koritnik (Husky moto
park Lemberg)

125 ccm: I. Sebastjan Kern (Petrol ra-
cing), 2. Roman Jelen (Sitar pneumatic
team), 3. Marko Jaušovec (MK Fortuna
Trebnje)

250 ccm: Sašo Kragelj (AMD Slo-
venske Konjice Banex team), 2. Boštjan
Kampuš (Sitar pneumatic team), 3. An-
drej Čuden (AMD Breiice).

Streljanje
OSEBNI REKORD

PAVLOVIČA
V nedeljskem finalu pokala Strelske
zveze Slovenije v streljanju z zračno
puško, se je na osrednjem
slovenskem strelišču v Ljubljani
izmed posavskih in dolenjskih
strelcev najviše zavihtel član
strelskega kluba Kruno Brežice,
Dejan Pavlovič, ki je v disciplini
zračna pištola z osebnim rekordom
551 krogov osvojil deveto mesto.
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ObzorniK KRONIKA

I N « jUZNI MEJI
Petek, 2.aprila 1999, ob 0.30: Na tretji peron železniške postaje v Dobovi
pripelje vlak Budimpešta - Benetke. Z dovoljenjem Policijske uprave Krško se za
policaji na vlak povzpnemo tudi mi."Saj vas ne bomo motili", rečemo. "Ze prav, že
prav", nam odvrnejo, "a zaradi varnostnih razlogov hodite za nami". Rutinski, a
natančni pregledi se pričnejo.Od kupeja do kupeja v soju svetilk in blede razsvetljave
na vlaku: "Dobro jutro, dokumente prosim. Imate kaj za prijavit? Kam potujete?"
Potniki, večinoma z Madžarske, tu in tarn driavljani Romunije ali Jugoslavije, se
pretegujejo in zaspano odgovarjajo:"Turisti,turisti.Via Benetke." Nemo opazujemo
policiste, kako odpirajo stropove vlaka (minulo noč so "v stropu" nekoga našli,
zvitega in spečega), odpirajo omarice, dvigajo sedeže, še za in v straniščno školjko
je potrebno pogledati, v spalnikih pretipati ležišča... Ura je mimo, potniki in no-
tranjost vlaka pregledana, sledi še natančen pregled podvozja vlaka. "Tudi tarn se
skrijejo", nam povedo. Kakšna stiska vendar iene ljudi, da se izpostavijo tveganju,
se priveiejo na podvozje drvečega vlaka in upajo, da jim bo uspelo ostati "neviden"?
Ura je pol dveh zjutraj in vlak bo odpeljal dalje. Ob peti uri prispe drugi... in vse se
bo ponovilo. Ko ob drugi uri zjutraj zapuščamo ielezniško postajo v Dobovi, nam
policisti zaželijo lahko noč, mi pa pravzaprav ne vemo, kaj naj jim odvrnemo, ker
se noč še ni končala in jutro še ni pričelo... (Tekst in foto: Bojana Mavsar)

KRONIKA
1X3

Pod drobnogledom

tudi pešci
Policisti Policijske uprave Krško so v
mesecu marcu pod drobnogled vzeli tu-
di pešce.s poudarkom na prečkanju vo-
zišča izven prehoda za pešce, pravilni
hoji ob robu vozišča v smeri hoje, upo-
števanju svetlobne signalizacije in ogro-
žanju pešcev na zaznamovanih prehodih
za pešce. Pri tern so izrekli pešcem 17
mandatnih kazni in ugotovili dve kršitvi,
zaradi katerih bodo podali predlog za
uvedbo postopka sodniku za prekrške.
Pri tern Policijska uprava Krško opo-
zarja na obveznost pešcev, ki zunaj na-
selja ali v neosvetljenem naselju hodijo
ponoči po vozišču ali tik ob njem (kjer
ni pločnikov), da morajo nositi na strani,
ki je obrnjena proti vozišču, belo luč ali
odsevnik bele barve.Vse udeležence v
prometu pa tudi opozarjajo, naj bodo v
prometu pozorni na vse večjo prisot-
nost voznikov koles, koles z motorjem
in motornih koles, ki so se z lepšim vre-

Mesec marec
v znamenju tatvin,
goljufij in vlomov

Že v prejšnji številki smo opozarjali na
goljufije, ki se pojavljajo v Posavju in se
nanašajo na odkup različnih vrednostnih
papirjev. Tako sta Amalijo Ž. iz okolice
Tržišča obiskala moški in ženska, ki sta
se predstavila kot predstavnika PRO
banke Maribor. Prepričala sta jo v pro-
dajo 379 delnic omenjene banke in ji
za te odštela le 30.000,00 SIT, knjigo-
vodska vrednost le-teh pa je znašala
okoli 280.000,00 Sit! Antonu T. in Jožefi
Ž. na Žigrskem vrhu pa se je neznani
moški predstavil kot predstavnik družbe
TRIGLAV. Jožefo je oškodoval za
130.000,00 Sit. Naj še enkrat posredu-
jemo opozorilo Policijske uprave Krško,
da prodajo vrednostnih papirjev izvr-
šujete na pooblaščenih mestih, te osebe
pa prijavite na najbližjo policijsko pos-
tajo ali na telefonsko številko I 13!

Medtem, ko je bila Amra M. 15.3.1999
v ordinaciji v ZD Sevnica, ji je neznani
storilec izmaknil denarnico iz nahrbt-
nika, ki ga je bila pustila v čakalnic, s
čimer je oškodovanka ostala brez oseb-
nih dokumentov in denarja. Mariji G. iz
Breiic je neznanec(ka) istega dne iz par-
kiranega (nezaklenjenega) osebnega av-
tomobila izpred breiiike glasbene sole
izmaknil torbico ter jo s tern oškodoval
za 120.000,00 tolarjev. Ana L iz Boršta
je parkirala svoj avto pred vinskih hra-
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UBVESTILA
mom na Piroškem vrhu, na sedežu pod
bundo pa pustila denarnico. Kljub temu,
da je bila avto zaklenila, je neznanec še
na neugotovljen način avto odklenil ter
iz denarnice vzel 6.000,00 sit. Zanimivo
je to, da je po dejanju storilec avto po-
novno zaklenil in seveda odšel v
neznano.

Emiru P. iz Zagreba so zadišali suhome-
snati izdelki (pršut, zašinek, prata, salama
in panceta), saj je v diskontu Jestvine v
Slovenski vasi 20.3., ob tem, da je kupil
več manjših artiklov, izkoristil trenutno
nepazljivost prodajalk in iz trgovine pos-
topoma odtujil navedene mesne do-
brote. Osumljenega so očitno dobili pri
dejanju, saj so zoper njega napisali ka-
zensko ovadbo. Iz zidanice Ivana N. v
Brezju pri Veliki Dolini, so I8.marca v
kletnih prostorih neznani storilci izvršili
tatvino dveh daljnogledov in alkoholnih
pijač, ki so jo pili kar na podstrešju vi-
kenda in si privoščili tudi prenočitev v
senu. Ko so si "odpočili", so objekt za-
pustili, škoda pa znaša okoli 40.000,00
sit

Neznani storilec je 22. marca splezal v
nočnem času skozi straniščno okno (ki
si ga je odprl že v obratovalnem času)
v gostinski lokal D&D v Cerkljah ob
Krki in iz njega odtujil večje število ška-
tel cigaret Malboro, v vrednosti okoli
35.000,00 Sit. Očitno so bile v marcu
gostilne na udaru, saj je bilo 27.3. vlom-
Ijeno tudi v gostilno Katič v Dobovi,od
koder je neznani storilec odtujil za
2.000 SIT manjših bankovcev ter 45 ška-
tlic cigaret Marlboro ter West, dan kas-
neje, 28.3. pa je neznani storilec vlomil
v lokal Muller v Krškem, od koder je
odnesel za okoli 60.000 tolarjev goto-
vine in nekaj cigaret z namenom proti-
pravne prilastitve.

Požar v Taninu
30. marca je ob 17.15 uri zagorelo v
tovarni Tanin Sevnica". Ogenj je
izbruhnil v enem od pisarniških
prostorov, kjer je zagorelo nekaj
opreme in del laboratorijskega arhiva.
Požar, ki se na srečo ni razširil na
druge prostore, so pogasili delavci
tovarne.sevniški ter boštanjski gasilci.

IZ BREŽIŠKE P0R0DNIŠMCE
V mesecu marcu - 28 rojstev
Deklice so rodile:
Kolman Alenka z Dolnjega Brezovega, Žmavc Milena s Podsrede,
Lužar Matejka z Lončarjevega Dola, Stermecki Valerija iz
Bizeljskega, Medvešek Tea s Selc, Stanič Vesna z Velike vasi,
Bukovinski Anica iz Dobove, Hudorovac Zonja z Gorice, Zorič
Darja iz Brezja, Avšič Jožica iz Brežic, Stipič Lidija s Planine,
Kunst Renata iz Brezovca pri Polju, Mlakar Nataša iz Sevnice
in Zupanc Mojca s Hrastja.

Decke so rodile:
Resnik Renata z Viher, Junkar Tanja iz Brežic, Narat Jasna s
Polja, Zupančič Magda iz Loke pri Zidanem Mostu, Piltaver
Metka iz Krške vasi, Kozole Mojca iz Krškega, Ulčar-Cvelbar
Irena iz Brežic, Kerin Tatjana iz Velikega Podloga, Mirt Barabara
z Metnega Vrha, Naraglav Barbara iz Brežic, Rupret Darja z
Velikega Kamna, Pinterič Martina iz Bizeljskega, Gramec Mateja
iz Brezja pri Dovškem in Radič Darja s Presladola.

Sklad RS za Ijubiteljske kulturne dejavnosti - Območna izpostava
Krško v sodelovanju z Valvasorjevo knjižnico Krško, Dolenjsko
založbo Npvo mesto in Kulturnim društvom Obzorje Krško
vabi ob mednarodnem dnevu knjige na

KNJIŽNI SEJEM KRŠKO '99
"Daruj bližnjemu knjigo in evet",

ki bo 22., 23. in 24. aprila 1999 v parku ob Valvasorjevi

knjižnici v Krškem.

PROGRAM:
Cetrtek, 22.4.99 W

16.00 - Mažoretke iz Kostanjevice na Krki
- ura pravljic z likovnimi delavnicami za otroke

17.00 - Srečanje z Danetom Zajcem in Janezom Škofom (literarno-
glasbeni večer)

18.00 - Medobmočno srečanje mladih literatov Dolenjske, Posavja in
Zasavja (v Valvasorjevi knjižnici Krško)

18.30 - Plesna skupina Harlekin iz Kostanjevice na Krki
Petek, 23.4.99
16.00 - Knjigobube, predstavitev Eptinega projekta s kreativnmimi

delavnicami za otroke
17.00 - Literarni večer posavskih literatov s pevko Stanko Macur
19.00 - Mini cirkus Buffetto (Natalija in Ravil Sultanov)
Sobota, 24. 4.99
I 1.00 - Skeč o knjigah, KD Brestanica
17.00 - Ura pravljic z likovno-kreativnimi delavnicami za otroke

18.00 - Glasbena skupina Autodafe s poezijo Matjaža Pikala

OBVESTILO UREDNIŠTVA

Na podlagi Zakona o javnih glasilih si uredništvo Posavskega obzornika v skladu z uredniško
politiko in prostorskimi možnostmi pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja,
povzemanja ali delnega objavljanja prispevkov bralcev. izjema so odgovori in popravki
objavljenih informacij, ki bi lahko prrzadeli posameznikovo pravico ali interes, kot to določa
zakon v tretjem členu.
Avtorjc pisem, rnnenj, pripomb, pobud, pohval, odgovorov in popravkov informacij
opozarjamo, da zahtevamo spoštovanje predpisane dolžine največ 45 tipkanih vrstic,
prekoračitev pa je mogoča le s posebntm dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridržuje
pravico, da vse daljše prispevke avtomatično zavrne ali skrajša.Vsi prispevki.v obliki tipkopisa
ali na računatniški disketi v programu Word for Windows, morajo biti opremljeni s polnim
imenom in naslovom, po možnosti tudi telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti
avtentičnost avtorja. Pisem bralcev ne honoriramo.

oglasi
Prodam Renault 4 (katrco),
letnik 86, 130.000 km, registri-
rano do maja, rjave barve. Cena
60.000 SIT Tel.:041/404 380.

Prodam, Alfa 33, 1.5, letnik
90, 1. registracija 91, reg. do
00/1, nova oblika, erne barve,
cena 500.000, tel.: 041/527
474

Ugodno prodam travnik na
Vidmu, izmere 18x73 metrov
(včasih njiva), do katerega je
možen dostop. Informacije
med 19. in 21. uro na telefon:
0608/ 31-036.

Prodam kompletne mizarske
stroje za mizarsko delavnico.
Tel: Nemčija: 0049-704142434
od 17. ure dalje (cena po dogo-
voru).

A
AVTOVLEKA

MEHANIKA

/~*\ 1 POSAVSKI *~T 7~

ObzorniK
POSAVSKI OBZORNIK izdaja
Kulturno društvo Obzorje -
Krško.
Glavni in odgovorni urednik:
Silvester Mavsar.Prelom
strani: DIan design,Krško.Tisk
in vezava: Grafika Bucik
Naslov: Posavski obzornik, p.p.
288, 8270 Krško.
Uredništvo

Valvasorjevo nabrežje 5, Krško.
Telefon in fax: 0608/20-320.
Naročnina: cena posameznega
izvoda v prosti prodaji - 200
tolarjev, naročnina za 12 številk
(polletna) z 20 % popustom -
1.920,00 tolarjev.
ŽR: 51600 - 678 - 72359.
Posavski obzornik je vpisan v
evidenco javnih glasil pri
Ministrstvu za kulturo RS pod zap.
številko 1500, je proizvod
informat. narave in se zanj pla-
čuje 5- odstotni prometni davek
na podlagi odločbe 415-41/98.
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€xtra form
NHM 17Sevni<o storitve in trgovina d.o.o.

SALONI: DOL. BOŠTANJ 0608/41-506; 41-090
BREŽICE, KRŠKO

- keramične ploščicc, tudi iz Spanije
(900,00 SIT/m2)

- pohištvo, svetila
- vzmetnice 90 x 190 od 11.450,00 SIT
- barve, laki, mešalnica avtolakov
- NOVO: talne obloge (itisoni, topli podi))

Ugodne cene, gotovinski popusti.
Možnost plačila na obroke.

KUPON ZA 5 % DODATNEGA
GOTOVINSKEGA POPUSTA

(Velja do 30.4.1999)

Si želite dinamičnega in ustvarjalnega dela?
Ste diplomirani ekonomist, inženir računalništua
ali elektrotehnik?

Ce je vaš odgovor DA,
Potem je pravi naslou za uas HERMES Krško

Ponujamo vam pestro, dinamično in ustuarjalno
delo, solidno plačo in dobre delovne pogoje.

Ponudbo pošljite na nashv:

HermeS Krško
Tovarniška 12
8270 KRŠKO

ObžomiK
oglasna mreža

TERMOELEKTRARNA
B R E S T A N I C A
j.pTermoelektrarna Brestanica, d.o.o. ponovno objavlja:

Dve prosti delovni mesti za SISTEMSKEGA INŽENIRJA -TEHNOLOGA,za kateri se zahteva:
- izobrazba: inženir oz. diplomirani inženir strojništva ter inženir oz. diplomirani inženir elektrotehnike;
- delovne izkušnje 2 oziroma 3 leta;
- znanje slovenskega jezika;
- znanje angleškega jezika;
- znanje dela na računalniku

Delo bo potekalo v treh izmenah. Delovno razmerje se sklepa za nedoločen čas, s trimesečnim poskusnim delom.

Eno prosto delovno mesto za DIPLOMIRANEGA EKONOMISTA - PRIPRAVNIKAza katero se zahteva:
- izobrazba: diplomirani ekonomist;
- znanje slovenskega jezika;
- znanje angleškega jezika;
- znanje dela na računalniku;

Delovno razmerje se sklepa za določen čas 12 mesecev.z možnostjo kasnejše zaposlitve.

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejemamo do 22.04.1999 na naslov
: j.pTermoelektrarna Brestanica d.o.o., Cesta prvih borcev 18,8280 Brestanica.
Za vsa dodatna pojasnila se lahko obrnete na telefonsko številko 0608/24-I6-I24.



Odprimo počitnice vsem otrökom
z Zvezo prijateljev mladine Krško

- NEREZINE
- PI RAN
- TRIGLAVSKI

NARODNI PARK
-KRŠKO

f- KOSTANJEVICA
- BRESTANICA
- LISCA
- BOHOR

•EHnffnild.lsl JC, «i ^ ^ « H E B K B •IIWIIIIIIlrfL

ZPM Krško - tcl. 0608/32-432


